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Pašvaldība un patvaldība

J au gandrīz gadu katru nedēļu pie lasītājiem nonāk mūsu 
laikraksts “Ventspilnieks.lv”. Jau gandrīz gadu mēs esam 
centušies parādīt, kā un kādēļ lietas Ventspilī notiek tieši 
tā un ne citādi. Jau gandrīz gadu esam pieraduši nebrī

nīties, ka pie mums viss ir citādi nekā tepat blakus – citviet 
Latvijā. Un tomēr – ik pa brīdim uzmācas tāda skaudra sajū
ta: vai tiešām var arī tā? Vai tiešām drīkst izdarīt tā, un par to 
nekas nav?

Viens gan ir skaidrs – Ventspilī viss notiek ar vērienu. Ja reiz 
kaut kas vispār notiek, tad tam jābūt lielākajam, grandiozā
kajam, dārgākajam un epohālākajam. Vienalga, vai runa ir 
par “projektiem”, kas tiek realizēti, vai, piemēram, pilsētas 
pārvaldīšanas sistēmu. Vai kādā citā Latvijas pašvaldībā vis
pār kādam var ienākt prātā nedot ievēlētajiem deputātiem 
informāciju par pilsētas budžeta tapšanu? Nē, nē, dažiem jau 
informācija tiek dota, pat vēl vairāk – ir pat iespējas pasēdēt 
pie Lielā Onkuļa galda. Tad, protams, ir jāievēro daži sīki notei
kumi un dažas uzvedības normas, respektīvi, jābūt pietiekami 
pakalpīgam un vajadzīgajā brīdī jāpaceļ pareizā roka un jāno
spiež pareizā poga. Un Lielais Onkulis tad pavērš savu visžēlīgo 
vaigu sava satrapa virzienā.

Vai kādā citā Latvijas pašvaldībā vispār kādam var ienākt 
prātā, ka par parastu un ikdienišķu “deputāta darbu” var mak
sāt dažādas algas, turklāt tik dažādas, ka “augstākā ešelona” 
(lasi – pakalpīgāko un neprotestējošo pozīcijas deputātu) atal
gojums, salīdzinājumā ar apakšgalu, ir dalāms vairākas reizes? 
Lai aizdomātos līdz tam, Vadonim acīmredzot ir jābūt pilnīgi 
pārliecinātam par savu “taisnību”: tie, kuri kalpos, tiks atalgoti, 
bet pārējiem, kas nav tik cītīgi kalpošanas ziņā, vajadzēs sēdēt 
pie sausiņiem un ūdens. Vai kaut kur citur valsts un pašvaldī
bu institūcijās, kapitālsabiedrībās vai iestādēs varētu rasties 
situācija, kāda tā ir Ventspils brīvostā – vadītāji iecelti vēl tālos 
aizlaikos, pat neuzskatot par vajadzīgu no pašvaldības puses 
paprasīt kaut formālu atskaiti par savu darbību vai leģitimi
zēt viņu atrašanos brangi atalgotos amatos? No otras puses 
– kādēļ gan prasīt atskaites vai stratēģijas? Viss taču tāpat ir 
skaidrs, jo procesu taču vada Lielais Onkulis pēc savas gaumes 
un izjūtas. Kaut kādiem opozicionāriem gribas kaut ko zināt? 
Nu, un tad? Jo runas vīriem ir spēks rokā, un, ko tie nospriež, 
tas paliek, vairāk nekā – kā rakstīts latviešu literatūras klasikā.

Nenoliedzami, “Ventspilnieka.lv” uzdotie jautājumi vismaz 
Ventspils kontekstā ir tikai retoriski. Tātad tādi, kuri nemaz 
neprasa atbildi. Jo ikkatram mūsu pilsētā ir labi zināms, kurš 
te ir saimnieks. Vienīgais, kas šķiet galīgi un absolūti nesapro
tami – kā un kāpēc tik salīdzinoši nelielā valstī varēja izvei
doties šāds absolūts tiesiskā nihilisma anklāvs. It kā pilsētas 
robeža būtu kāds neredzams “spēka lauks”, aiz kura likumi, 
lēmumi, tiesību akti un citi dokumenti nestrādā. Bet “viens 
likums, viena taisnība visiem” darbotos “tur, ārā”. Tā teikt, kas 
atļauts Jupiteram, nav atļauts vērsim. Lai tie pārējie citos nova
dos un pilsētās dzīvo pēc Satversmes un citiem mazāk nozīmī
giem likumiem, bet mums šeit – Ventspilī – viss ir “pa savam”. 
Diemžēl “pa savam” šajā gadījumā nozīmē nebūt ne kaut 
ko labāku, tīrāku, taisnīgāku un demokrātiskāku. “Pa savam” 
nozīmē pavisam kaut ko citu.

Nav šaubu, ka vārds “demokrātija” ventspilnieciskajā izprat
nē ir pavisam slikts vārds. Pat lamuvārds. Jo īstā izpratnē ir 
jābūt Imperatoram, kura rokās ir absolūta vara – celt, jaukt, 
apbalvot, sodīt. Paglaudīt galviņu paklausīgajiem, bet ieslēgt 
soda siekstā pilsētas galvenajā laukumā tos, kas ir pretī. Jo 
Ventspilī nav pašvaldība. Ventspilī ir patvaldība. Savukārt pat
valdībā ir patvaldnieks. Kā tāds Ventspils tautas tētiņš, kam 
labāk par visiem pārējiem ir zināms, kas vajadzīgs pašam, kas 
Sašam, bet kas ierindas pilsonim.

Jautājums “kas notiek Ventspilī?” paliek. Atbilde uz to diem
žēl pašlaik nav ventspilnieku ziņā. Drīzāk uz šo jautājumu būtu 
jāatbild kādam tur, ārā – Rīgā, atbildīgajās ministrijās, tiesās un 
prokuratūrā. Kā tas ir iespējams, ka vienā pilsētā ir iespējams 
tik atklāti spļaut virsū procesam, ko mēs saucam par pašval
dību labas pārvaldības praksi? Kā tas ir iespējams, ka senais 
novēlējums “lai tev viss būtu, bet par to nekas nebūtu” var 
darboties vienā nelielā pilsētā tik tiešā veidā? 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Valsts galvenā baņķiera 
korupcijas skandāls
Latvijas Bankas prezidenta 
Ilmāra Rimšēviča aiztu
rēšana un pret viņu celtā 
apsūdzība kukuļņemšanā 
iekustinājusi lavīnu, ku
ras sekas jutīsim vēl ilgi. 
Tas met nopietnu ēnu uz 
Latvijas finanšu sistēmu un 
publisko pārvaldi, var ciest 
arī valsts kredītreitings. Lai 
arī neviens nav atzīstams 
par vainīgu, iekams to nav 
lēmusi tiesa, Latvijas aug
stākās amatpersonas jau 
paguvušas no Rimšēviča 
atteikties – tiek pieprasīta 
valsts centrālās bankas prezidenta atkāpšanās no amata, pretējā gadījumā 
Saeima meklēs veidus, kā viņu no amata atsaukt.

Konsekvences trūkums. Tāds pārsteidzošs vērtējums rodas, vērojot valsts augstāko amatpersonu pēdējo die-
nu uzstājīguma uzplaiksnījumu, prasot Latvijas Bankas prezidenta Ilmāra Rimšēviča nekavējošu atkāpšanos. 
Pārsteidz ne tik daudz fakts, ka Valsts prezidents Raimonds Vējonis, Ministru prezidents Māris Kučinskis un 
finanšu ministre Dana Reizniece-Ozola prasību atkāpties ir izteikuši vēl pirms Latvijas Bankas prezidentam ir 
celta apsūdzība, bet galvenokārt tas, ka līdzīgās situācijās iepriekš tik neizlēmīgās un pielaidīgās amatper-
sonas valsts reputācijas vārdā tieši šajā reizē parāda uzstājīgumu un rīcības pazīmes. 

Ventspils mazākuma deputāti norāda uz 
prezidentu un ministres nekonsekvenci!

P 
rotams, mēs, Ventspils domes deputāti Ģirts 
Valdis Kristovskis, Dace Korna, Aivis Landmanis 
un Ivars Landmanis, līdzīgi kā daudzi, par 
I.Rimšēviča nodarīto vai viņa apmelošanu 
varam spriest tikai no publiski izskanējušajiem 

faktiem, bankas prezidenta paša teiktā, kā arī tiesīb
aizsardzības institūciju rīcības un paziņojumiem pēdējo 
dienu dramatisma pilno notikumu gaitā. Tomēr būda
mi Ventspils pilsētas domes mazākuma deputāti, mēs 
varam ar pārliecību apgalvot, ka neesam manījuši ne 
Valsts prezidenta, ne Ministru prezidenta, ne finanšu 
ministres bažas par jebkādiem valsts reputācijas riskiem 
brīžos, kad šīs augstās amatpersonas bez mazākiem aiz
spriedumiem pretimnākoši sadarbojas ar Ventspils pilsē
tas domes priekšsēdētāju Aivaru Lembergu, kuram tiesa 
liegusi ieņemt Ventspils pilsētas domes priekšsēdētāja 
amatu, kurš to ir prettiesiski sagrābis, kuram jau ilgus 
gadus ir celta apsūdzība par milzīga apjoma finanšu un 
ietekmes noziegumiem. Mēs uzskatām, ka šādi dubul
tie standarti, šāds konsekvences trūkums ir ne mazāks 
kaitējums valsts reputācijai, tās pārvaldībai un tiesisku
mam, kā Latvijas Bankas prezidenta mēģinājumi sagla
bāt amatu, lai paātrinātu patiesības noskaidrošanu.  

Mēs vēlamies atgādināt, ka Zemnieku savienība, Zaļā 
partija un partija “Latvijai un Ventspilij” daudzus gadus 
ne tikai iztop smagos noziegumos apsūdzētajam Aivaram 
Lembergam, ne tikai laipni sēdina šo politiķi pie valdības 
koalīcijas galda, bet arī vairākkārt viņu ir izvirzījusi par 
savu Ministru prezidenta kandidātu! Visās neskaitāma
jās reizēs, kad pašmāju veselīgi domājošā sabiedrība un 
citvalstu politikas eksperti ir aizrādījuši, ka šāda apšaubā
ma izvēle met ēnu uz valsti, sēj šaubas par tās tiesiskumu, 

stiprina korupciju, A.Lembergu atbalstošie spēki un parti
jas ir bijušas nedzirdīgas, ir attaisnojušās, ir aizbildināju
šās ar baltiem diegiem šūtām atrunām par nevainīguma 
prezumpciju. Šāda politiskā bezatbildība ir turpinājusies 
gadiem, taču tā divkosīgi tikusi piemirsta jau pirmajās 
stundās, ja runa ir par Latvijas valsts bankas prezidentu!?... 
Tātad runa ir par valsts augstāko amatpersonu konsekven
ci, arī par godaprātu. Pareizāk sakot, par tā trūkumu, ja 
valsts un pārvaldes reputācija vienā gadījumā ir svarīga, 
bet citā ir paslaukāma zem tepiķa, tiek pakārtota un upu
rēta prettiesiski ievēlētā Ventspils pilsētas domes priekš
sēdētāja ietekmes saglabāšanai un interešu uzturēšanai.  

Mēs neuzskatām, ka Valsts prezidentam Vējonim, Ministru 
prezidentam Kučinskim, finanšu ministrei ReiznieceiOzolai 
un citiem politiķiem attiecībā pret Latvijas Bankas prezi
dentu I.Rimšēviču, viņa darbību vajadzētu būt pielaidīgā
kiem nekā citkārt. Tomēr mēs ceram, ka, izvirzot prioritā
šu priekšplānā valsts reputāciju, valsts vara sāks cienīt sevi 
pati un nepakļausies spēkiem, kas dažu dienu laikā cenšas 
panākt nekavējošu izrēķināšanos ar Latvijas Bankas prezi
dentu Ilmāru Rimšēviču. Mēs sagaidām, ka valsts augstākās 
amatpersonas, tiesībaizsardzības iestādes patiesās rūpēs 
par valsts reputāciju parādīs gribu un pievērsīsies arī pret
tiesiskajai Ventspils pārvaldes situācijai, neatstās to autori
tāras un prettiesiskas vietējās pārvaldes ziņā, kuras karogu, 
prettiesiski sagrābis, pašapzinīgi un lepni tur smagos nozie
gumos gadiem ilgi apsūdzēta un iztiesāšanas procesā esoša 
persona – Aivars Lembergs. 

Ventspils pilsētas domes deputāti
Ģirts Valdis Kristovskis, Dace Korna, 

Aivis Landmanis, Ivars Landmanis 
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Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Beidzot apstiprina 
amatā
Ventspils muzeja direktora amatā dome 
beidzot oficiāli ir apstiprinājusi Solvitu Ūdri, 
kura jau kopš 2017. gada maija bija direk
tora pienākumu izpildītāja. Viņa ir strādāju
si arī par Talsu novada pašvaldības vadītāja 
vietnieci un 2009.gada pašvaldību vēlēša
nās tikusi ievēlēta no Aināra Šlesera vadītās 
“LPP/LC” apvienības. Līdz ievēlēšanai amatā 
viņa bija Stendes domes priekšsēdētāja. 
Vēlāk viņa šo politisko spēku pameta un 
pieslējās Zatlera Reformu partijai.

Janvārī siltums saražots 
krietni vairāk
Janvārī Ventspilī saražotais siltumenerģijas 
apjoms bija par 15,8% lielāks nekā pagā
jušā gada decembrī un sasniedza 21 749 
megavatstundas (MWh), liecina “Ventspils 
siltums” dati. Vidējā gaisa temperatūra jan
vārī Ventspils pilsētā bija 0,3 grādi. Ņemot 
vērā to, ka pirms gada janvārī bija par 0,2 
grādiem aukstāks, saražotās siltumener
ģijas apmērs bija par 3,9% mazāks nekā 
pirms gada.

Nozāģē 7 baltos vītolus
Ventspilī, Krasta ielā, nozāģēti septiņi bal
tie vītoli. Kā skaidro “Komunālajā pārvaldē”, 
līdz šim veiktā regulārā balto vītolu kopšana 
nav pasargājusi kokus no izteiktas nokalša
nas, tādējādi pērnvasar koku stāvoklis atzīts 
par bīstamu sabiedrības drošībai un nolemts 
kokus nozāģēt.

Ārvalstu tūristi 
viesojas biežāk
Pērn Latvijas tūristu mītnēs kopā apkalpoti 
2,58 mlj. viesu, kas ir par 11,9% vairāk nekā 
2016. gadā. Visvairāk ārvalstu viesu uzņem
ti Rīgā 78,2%, Jūrmalā – 7,8%, Siguldas 
novadā – 1,7%, Liepājā – 1,6%, Ventspilī un 
Daugavpilī – 1,3%. Vispopulārākās Latvijas 
iedzīvotāju apmešanās vietas bija Rīgā, 
kur apmetās 24,0 % viesu, Jūrmalā – 8,9%, 
Liepājā – 7,7%, Daugavpilī – 4,0%, Ventspilī 
– 3,1%.

Ugālē 10 ar ĀCM slimas 
mežacūkas
Pārtikas un veterinārais dienests pagāju
šajā nedēļā atklājis 23 jaunus Āfrikas cūku 
mēra gadījumus, un īpaši tas skāris Ventspils 
novada Ugāles pagastu, kur šī bīstamā 
saslimšana konstatēta 10 mežacūkām.

Notiks Biznesa diena
8. martā otro gadu pēc kārtas Ventspils pil
sētā norisināsies Biznesa dienas pasākums, 
un tā mērķis ir gan esošajiem uzņēmējiem, 
gan tiem, kuri vēl tikai plāno sākt uzņē
mējdarbību, ļaut uzzināt jaunākās biznesa 
iespējas Ventspilī un tās apkārtnē, kā arī 
iepazīties ar aktuālajiem piedāvājumiem 
finansējuma piesaistei, kas īpaši svarīgi ir 
uzņēmuma darbības sākumposmā. Dalība 
ir bez maksas.

Šogad iestādīs 
104 jaunus kokus
Kā katru pavasari, arī šogad pilsētā tiks 
iestādīti jauni koki. Šobrīd “Komunālā pār
valde” izsludinājusi iepirkumu par 104 koku 
piegādi. Zvaigžņu ielā plāno stādīt 20 lie
pas un 15 kļavas, Poruka ielā – 15 bērzus, 
Embūtes ielā – 5 ošus, Graudu ielā – 4 zelt
zaru vītolus, Lauku ielā pie autoostas – 6 
stārdženta ķiršus. Vēl daudzviet citur stādīs 
pa 12 kokiem.

VENTSPILĪ

Smagos noziegumos apsūdzētais Aivars Lembergs Rīgas apgabaltiesai iesniedzis kār-
tējo lūgumu, šoreiz lūdzot tiesu rīkot sēdes retāk nekā iepriekš noteikts – proti, tikai 
trīs reizes nedēļā, nevis katru darba dienu, izņemot piektdienas. Izrādās, iemesls 
esot tīri privāts. Pie tik intensīva tiesas sēžu grafika A.Lemberga privātajai dzīvei 
tiekot nodarīts kaitējums.

Viens no tuvākās piecgades trim pompozākajiem jaunbūvju projektiem Ventspils pilsētā ir jaunais peldbaseins ar 50 metru 
gariem celiņiem, apjomīgu rehabilitācijas centru un plašu viesnīcu. Šis projekts īstenosies dzīvē, jo tam pilnīgu apliecinājumu de-
vusi Ventspils pilsētas pašvaldība. Tiesa, jauno baseinu, rehabilitācijas centru un viesnīcu vēl nebūs iespējams izmantot tik drīz, 
jo pašlaik tikai sāksies ideju realizēšanas praktiskā puse, kurā jau ir vērojama vēl viena aizķeršanās: skiču projektu konkurss 
noslēdzies neveiksmīgi.

Reģistrētā bezdarba līmenis darbspē-
jas vecumā Ventspils pilsētā turpina 
pieaugt un nedēļas laikā atkal ir 
palielinājies par 0,1%, sasniedzot 
4,7%, liecina pašvaldības publiskotā 
informācija. Saskaņā ar Nodarbinā-
tības valsts aģentūras (NVA) datiem, 
bezdarbnieku rindas papildinājuši 
vēl 14 cilvēki: viņu skaits šobrīd 
atkal ir pārkāpis tūkstoša slieksni un 
sasniedzis 1013.

Bezdarbnieku 
skaits Ventspilī 
atkal pārsniedzis 
tūkstoti, bezdarbs 
sasniedzis 4,7%

B 
ezdarba līmenis Ventspils pil
sētā pakāpeniski pieaudzis jau 
kopš pagājušā gada beigām. 
Rudens otrajā pusē reģistrētā 
bezdarba līmenis darbspējas 

vecumā bija noslīdējis līdz 4,0%, taču 
tad dažādu faktoru ietekmē pakāpe
niski pieauga. Proti, nepilnu trīs mēne
šu laikā vērojams kāpums par 0,7%. 
Ja vēl novembra otrajā pusē reģistrēti 
bija 860 bezdarbnieki, trīs mēnešu laikā 
viņu skaits ir pieaudzis par vidēji 150 
cilvēkiem. 

Skaitliski joprojām vislielākais deficīts 
ir pēc rokas lokmetinātājiem, kur ir brīvas 
25 vakances. Tāpat arī būvkonstrukciju 
montētājs (13), betonētājs (12), 
metāla konstrukciju atslēdznieks (11), 
metāla būvkonstrukciju montētājs 
(10), metālmateriālu metinātājs (6) un 
lokmetinātājs metināšanā ar mehanizēto 
iekārtu inertās gāzes vidē (5). Pārējās 
48 profesijas, kas veido 68 darbavietas, 
ir pieprasītas ar trim un mazāk darba 
vietām, norāda domes Ekonomikas 
nodaļa.

Zem četru procentu robežas ir joprojām 
trīs republikas nozīmes pilsētas. Zemākais 
bezdarba līmenis ir Rīgā – 3,2%, seko 
Valmiera ar 3,5% un Jūrmala ar 3,8%. 
Jelgavā bezdarbs pieaudzis līdz 4,0%. Aiz 
Ventspils seko Jēkabpils (6,3%), Liepāja 
(6,6%), Daugavpils (8,1%) un Rēzekne 
(10,4%). 

Lembergs lūdz rīkot tiesas 
sēdes retāk, jo citādi  
viņam traucē privāto dzīvi

L 
īdz ar jaunas darba nedēļas sāku
mu atsākās arī tiesas debates 
A.Lemberga apjomīgajā krimi
nāllietā, kur viņu apsūdz smagu 
noziegumu izdarīšanā, kurā līdzās 

Ventspils pilsētas domes priekšsēdētājam 
apsūdzēti arī viņa dēls Anrijs Lembergs un 
Ansis Sormulis. A.Lembergs pieteica tie
sai lūgumu, lai turpmāk tiesas sēdes šajā 
lietā tiktu nozīmētas tikai trīs reizes nedē
ļā un sākot ne agrāk kā plkst. 11. Iemesls? 
Citādi A.Lembergam neesot iespējams piln
vērtīgi organizēt savu privāto dzīvi, teikts 
A.Lemberga iesniegumā. Iepriekšējā nedē
ļā tiesa nolēma sēdes turpmāk sākt vienu 
stundu agrāk nekā līdz šim un nozīmēt tās 
katru darba dienu, izņemot piektdienas. 
A.Lemberga ieskatā, viņš fiziski nevarot tik 
agri ierasties galvaspilsētā no sava plašā pri
vātīpašuma Puzes pagastā.

Līdzīgus lūgumus izteica arī abi pārējie 
apsūdzētie. Tiesa bija pretimnākoša, iero
sinot tiesas sēdes rīkot arī videokonferen
ču formātā. Kamēr A.Sormulis tam piekrita, 
A.Lembergs savā manierē izteica lūgumu par 
laiku pārdomām.

Tikmēr Kurzemes apgabaltiesa 5. 
martā plāno paziņot spriedumu biedrības 

“Sabiedrība par atklātību “Delna”” civilprasī
bā pret A.Lembergu par nepatiesu godu un 
cieņu aizskarošu ziņu atsaukšanu un atvai
nošanos par nepamatota aizskaroša viedok
ļa paušanu. Civillieta šonedēļ tika skatīta 
apelācijas instancē, jo “Delna” pārsūdzējusi 
Ventspils tiesas (tagadējās Kurzemes rajo
na tiesas) pagājušā gada 7. decembra sprie
dumu, ar kuru organizācijas civilprasība tika 
noraidīta. “Delnas” pārstāvji iepriekš pauda 
viedokli, ka tiesas spriedums ir “nelikumīgs, 
nepamatots un ir atceļams”, tāpēc “Delna” 
nolēmusi to pārsūdzēt pilnā apmērā.

“Delnu” bija sadusmojuši un aizvainojuši 
A.Lemberga pārspīlētie viedokļi un apgalvo
jumi, kas izskanēja 2016. gada 2. novembra 
preses konferencē un kura video dots nosau
kums «Valstī līdz idiotismam ir novesta per
sonāla atlases politika». A.Lembergs vairāk
kārt piemin “Delnu”, piemēram, sakot, ka 
“”Delna” pārstāv trīs biedrus” un “[“Delna”] 
ir ārzemju specdienestu finansēta organizāci
ja”. Savukārt 2016. gada 30. novembra pre
ses konferencē, kuras video ieraksts arī pie
ejams Ventspils pilsētas domes “Youtube” 
kanālā, A.Lembergs pauž apgalvojumu, ka 
“[“Delnas”] padome atrodas politisku amat
personu rokās." 

Ventspils dome zaudē laiku, 
atkārtoti sludinot baseina  
skiču projektu konkursu

A 
tklājies, ka izsludinātajā skiču 
projektu konkursā pieteicās divi 
dalībnieki, taču abu piedāvātie 
risinājumi pārsniedza pašvaldī
bas nospraustos plānus, tādēļ 

neviens no konkursantiem netika atzīts par 
uzvarētāju. Īpaši pašvaldību neapmierinā
ja, ka tika piedāvāts būvēt baseinu, kura 
telpu kopējā platība ir lielāka par 1000 
kvadrātmetriem. Citējot smagos noziegu
mos apsūdzēto pašvaldības vadītāju Aivaru 
Lembergu, “mēs nevaram atļauties, un 
tādas vajadzības arī nav, bet gan tieši otrā
di – kvadrātmetri “jāīsina”, nevis jāliek klāt”.

Šāda skiču projektu konkursa noslēgšanās 
bez rezultātiem būtiski kavē projekta turpmā
ku attīstību noteiktajā termiņā, jo tagad paš

valdībai jāsāk gatavot un jāizsludina atkārtots 
konkurss. Tas atkal prasīs laiku – gan konkur
sa norise, gan pretendentu izvērtēšana.

Šī ir jau otrā ievērojamā aizkavēšanās. 
Pirmajā reizē vairākkārt ievilkās idejas 
izstrādes un galīgo versiju apstiprināšana. 
Pašvaldības komisijas sēdēs ilgi strīdējās, 
cik lielu, kāda veida un apjoma baseinu 
būvēt. Strīdi izvērsās arī par rehabilitācijas 
centra un viesnīcas atrašanās vietām, kā 
arī citi jautājumi. Pēc vairāku mēnešu ilgām 
diskusijām projektam tika dots galīgais 
akcepts un varēja uzsākt tā īstenošanu dzīvē.

Saskaņā ar projektu, Ventspils pilsētā plā
nots uzbūvēt jaunu peldbaseinu ar astoņiem 
50 metru gariem celiņiem, kurus nepiecieša
mības gadījumā varētu sadalīt uz pusēm ar 

norobežojošu starpsienu un tā iegūt 16 celi
ņus 25 metru garumā. Šāda lieluma baseini ir 
deficīts Latvijā, taču tepat kaimiņvalstīs nesen 
jau atklāti lielie peldbaseini, kas raisa šaubas 
par jaunā un milzīgā baseina efektīvu noslo
dzi Ventspils pilsētā, kurā ir tik mazs iedzīvo
tāju skaits. Citādi ir rehabilitācijas centra gadī
jumā. Pilsētā šādu funkciju iespējams veikt 
nelielā apjomā, turklāt jaunajā centrā plāno
ta dažādu, tajā skaitā sporta traumu ārstēša
na. Tas varētu kļūt par galveno šādu centru 
Latvijā. Atkarībā no projekta izmaksām, vies
nīcas būvniecība, iespējams, varētu tikt īste
nota projekta otrajā kārtā. Izskanēja ideja, 
ka jaunā viesnīca varētu slieties 78 stāvu 
augstumā, bet līdzšinējo Olimpiskā centra 
‘Ventspils” viesnīcu, citējot A.Lembergu, “jau 
sen vajadzēja uzspridzināt”.

Starp citu, šī projekta īstenošanai ir pie
saistīta valsts budžetā tā dēvētā “deputātu 
kvotu” nauda, tam novirzot 1,55 mlj. eiro. 
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AR DĒLIEM BAGĀTA UN LEPOJAS
Dzīves gudrību – nepaļauties uz laimīgu gadījumu vai 

nejaušu labvēļu palīdzību, bet tikai un vienīgi uz savu darbu 
un uzņēmību, Alīnai mācījuši viņas vecāki un vecvecāki. 

 “Iespējams, mani tālākie senči Latvijā nokļuvuši kā cara 
vajāti Krievijas vecticībnieki, svešajā zemē laika gaitā pār
ejot pareizticībā.  Bijuši vienkāršu ļaužu, Latvijas laikā kļuvuši 
par šīs valsts pilsoņiem. Viņu ģimenēs un, cik zinu, arī vēlāk 
sazarotajā radu saimē godāts no zemnieku tautas mantotais 
darba tikums un bijusi paļaušanās uz tuvinieka doto vārdu. 
Mana māte un vecmāmiņa – un tas jau ir manā atmiņā – 
turklāt bija ne tikai labas mājsaimnieces un izcilas rokdar
bu pratējas, bet arī izskatīgas un raksturā visai patstāvīgas,“ 
Alīna pasmaida, ka šai ziņā mēģinājusi sekot dzimtas sievie
šu pieredzei.

“Pirmo ģimeni nodibināju, tikko pilngadību sasniegu
si un abi ar vīru diezgan ātri sapratām, ka ilgākai kopdzīvei 
esam pārāk dažādi. Šķīrāmies bez naida, pie manis palika 
dēls Pāvels, kura liktenī  viņa tēvs visus šos nu jau divdesmit 
gadus ir pozitīvi līdzdarbojies. “Kā vīrietis vīrietim” dēls tieši 
viņam pirmajam bija paziņojis, ka iestājies Jūras akadēmijā, 
laikam šauboties, vai es kā sieviete un māte šo viņa izvēli 
sapratīšu un pieņemšu. Sapratu un pieņēmu, jo kopš mazot
nes pati, cik nu spēdama, mudināju viņu uz patstāvību. Lai 
gan dažkārt tik ļoti gribējās kontrolēt zēna gaitas un patu
rēt viņu pie sevis! Jaunākajam dēlam tagad ir divi gadi un 
“kā personībai” ļoti patīk visāda  veida agregāti, rūcoša un 
braucoša tehnika. Tuvāka iepazīšanās ar to viņam sagaidāma  
šovasar, kad ģimenei iecerēts lidojums uz Spāniju. Savukārt 
mums ar vīru un Marka tēvu Viktoru tā būs atkalsatikšanās ar 

Divi vienā: darba devēja un darba 
ņēmēja
Zinot, ka Alīna Rugine savās mājās veido ārze
mēs pirktu dekoratīvu šķīvju – šķīvīšu kolekciju, 
daži uz Ventspils Tirdzniecības ostu (VTO) ciemos 
vai biznesa darīšanās atbraukušie tādus simpātis
kajai sievietei reizēm atved un dāvina personīgi. 
Šādos gadījumos  VTO Administratīvitiesiskā 
departamenta  direktore ar smaidu paskaidro, ka 
eksotisko “prezentu” ar prieku pievienos uzņēmu
ma piemiņas istabā jau esošajiem eksponātiem, 
jo mājās pie sienām principā tiek novietoti tikai 
tie šķīvji, kurus viņa pati nopirkusi vai dāvanā 
saņēmusi, pirmo reizi personīgi atrodoties kādā  
no ārvalstīm. Pagaidām eksponātu skaits ir ap 
diviem desmitiem, bet Alīna nav atteikusies no 
bērnības sapņa – savā mūžā pabūt visās pasaules 
valstīs. Laiks rādīs, vai tas izdosies, jo par ceļoju
miem principā tiek uzskatīti tikai tie, kam tērēti 
ģimenes līdzekļi: komandējumi un mācību brau
cieni neskaitās. Alīna uzskata, ka vērtība ir tikai 
tam un tērēt drīkst tikai to, ko cilvēks pats priekš 
sevis var sastrādāt un nopelnīt – ne tikai materi
ālo labumu, bet arī garīgo bagātību izpratnē. 

vietu, kurp savulaik devāmies kāzu ceļojumā tikai dažas stun
das pēc laulības reģistrācijas..."

VISATĻAUTĪBAS PARAUGSTUNDA KAFEJNĪCĀ
Alīnas pirmā laulība šķirta, kad viņai bijis divdesmit, bet 

Pāvelam tikai divi gadi.
“Ar padomu un mazdēla pieskatīšanu toreiz palīdzēja vīra

māte Nadežda, jo es nevēlējos būt kādam uz kakla un gri
bēju pati sev nopelnīt iztiku. Pirmā darba vieta bija viesnī
ca “Vilnis” Pārventā, jo tur vajadzēja administratoru. Mana 
priekšrocība bija jaunība, vēlme pašapliecināties,  iedzimta 
prasme komunicēt arī ar nepazīstamiem cilvēkiem, latviešu, 
krievu un angļu valodas zināšanas. Darbs patika, klienti un 
vadība šķita apmierināti, bet kādu reizi šķietami rāmā ikdiena 
pasniedza mācību, ko atcerēšos visu mūžu. Kā zināms, vies
nīcas administrators klientiem var patikt vai nepatikt, taču  
ar viņu rēķinās. Bet sagadījās tā, ka viesnīcas kafejnīcā iera
dās divi bagāti vīri, kuru priekšā daudzi ventspilnieki gata
vi zemu klanīties. Par nelaimi, tieši tobrīd darbā vēl nebija 
ieradusies viesmīle, un priekšniecība palūdza mani svarīgās 
personas apkalpot. Bez bailēm devos ārā no savas komfor
ta zonas, bet pie galdiņa sastapos ar tik augstprātīgi nicinošu 
un vulgāri neķītru attieksmi pret sevi,  kādu pirms tam nebiju 
spējusi pat iedomāties. Šie iereibušie cilvēki  pret mani, kas 
viņus no sirds centās apkalpot,  izturējās kā pret zemāku radī
jumu, kā pret lietu, kuru var apgrābstīt un, ja iepatiksies, arī 
nopirkt. Par laimi, līdz konfliktam nenonāca, jo darbā ieradās 
īstā oficiante, bet kopš tās reizes manī palikusi atziņa, kuru 
cenšos ievērot pati un sagaidu no citiem – nekāda bagātība 
un nekāds amats nedod tiesības uzskatīt citus, kas godprātīgi 
dara savu darbu, par zemākiem vai nevērtīgākiem.” 

OSTINIEKI KLUSĒJOT NELIEKSIES
Tagad, kad Alīna  nedaudz pakāpusies pa karjeras kāpnēm 

un pati zināmā mērā var ietekmēt citu ostinieku likteņus, 
amata un naudas varas pārākuma demonstrēšana viņai šķiet 
īpaši nepieņemama.  

“Diemžēl pagaidām sabiedrības lielākā daļa nav sapratusi, 
ka šāda visatļautība iespējama tikai tur un tad, ja nesastop 
“mazo skrūvīšu” pretsparu. Cilvēks pats nedrīkst pieļaut, ka 
viņu pazemo, lai kādu darbu viņš arī darītu vai sabiedrisko 
stāvokli ieņemtu. Šinī ziņā man prieks un lepnums par ostas 
ļaudīm, it īpaši dokeriem: lai cik grūti viņiem reizēm ir klājies, 
viņi nekad nav klusēdami liekušies ne zem valsts, ne vietē
jās varas spiediena. Nerunājot nemaz par to, cik prasīgi viņi 
mēdz būt pret uzņēmuma administrāciju, ja saskata savām 
pretenzijām pamatu. Viņi ir pieraduši turēt doto vārdu un to 
pašu sagaida no valsts un uzņēmuma visu līmeņu vadības: 
“Jūsu darbs ir gādāt kravas, mūsējais – tās apstrādāt. PSRS 

laikos ešeloni ar eksporta precēm gāzās uz Ventspili nebei
dzamā straumē. Jūsu pienākums ir tās atkal pagriezt šurp, 
neatrunājoties ar sarežģīto   ģeopolitisko situāciju. Jā, tas nav 
viegli, bet tieši par to jums maksā algu!”   

Ostinieku kolektīvu, ar kuru kopā gan priekos, gan stre
sa apstākļos kopā būts teju divdesmit gadu, Alīna pielīdzina 
paplašinātai ģimenei. Viņai nav pārsteigums, ka lielās saimes 
savstarpējā prasīguma un cieņas tradīcijas savas izpausmes 
rod arī viņas mājas dzīvē, ar smaidu atstāstot jau diezgan 
senu gadījumu dēla pirmsskolnieka izpildījumā: “Kādu dienu 
braucām ar viņu sabiedriskajā transportā, un es atļāvos zēnu 
no mugurpuses pastumt ātrākai izkāpšanai no autobusa. Viņš 
pagriezās pret mani un pieauguša cilvēka nopietnībā paziņo
ja: “Negrūsti, lūdzu, mani, es taču esmu cilvēks!””  

 POLITIĶU UN IERĒDŅU GRŪSTĪTI
“Saka jau, ka ar bērna muti runā patiesība, bet vai to 

ņemam vērā?” retoriski pārjautā Alīna “Jā, visi esam cilvē
ki, bet cik bieži netiešā nozīmē atļaujam sevi “grūstīt” gan 
politiķiem un ierēdņiem, gan darba devējiem un masu infor
mācijas līdzekļiem, par visgudru kaimiņu pamācībām nemaz 
nerunājot. Kā valsts un brīva sabiedrība esam pusaudža vecu
mā, bet tā gribētos sagaidīt briedumu, lai mūs neviens neuz
drošinātos “stumdīt” no viena grāvja uz otru, bet mēs visi 
kopīgi izraudzītos ceļu un liktu uz tā turēties arī pašu ievēlē
tajiem “tautas kalpiem”. Diemžēl, tāpat kā padomju laikos, 
varas kritikai drosmes daudziem pietiek tikai virtuves līmeņa 
sarunās, anonīmai dubļu liešanai internetā.  Šis ir viens no 
iemesliem, kāpēc mēģinu iesaistīties politikā.  Līdzībās runā
jot, varam gaidīt, kādas kārtis pie spēļu galda mums ieda
līs un tad  pukstēt, ka  tās ir sliktas, jo laikam taču negodī
gi  izvilktas no piedurknes. Bet varam pie dalīšanas stāties 
paši, nebaidīties aicināt citus skatīties mums uz pirkstiem 
un garantēt, ka ”žuļiku” gājieni ar iezīmētām kārtīm netiks 
pieļauti. Tieši tik vienkāršs un reizē sarežģīts  darbiņš mums 
nākotnē darāms, ja gribam iet civilizētas sabiedrības virzie
nā,” izsecinājusi Alīna, piekrītot, ka viņu 15. februārī ievēl 
par nesen Ventspilī nodibinātās partijas “Laiks Pārmaiņām”  
Kurzemes reģionālās nodaļas vadītāju. 

VIRTUVES BEZJĒDZĪGĀS REVOLŪCIJAS
“Apzinos, ka manā dzīvē tas daudz ko var mainīt. Kā uzņē

muma administrācijas pārstāve esmu darba devēja statusā, 
bet politikā brīvprātīgi piesakos par bezalgas darba ņēmēju, 
jo uzdevumus man tagad dos partijas biedri un tālākā nākot
nē varbūt vēlētāji. Neuzskatu par taisnīgu, ka, atšķirībā no 
uzņēmuma vai iestādes vadības, darba devēji – vēlētāji savu  

Pāvels, Marks un abu draugs Marss.
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OFICIĀLĀ UN NEOFICIĀLĀ 
INFORMĀCIJA 

Par to, ka pār Ilmāra Rimševiča galvu savil
kušies mākoņi, liecināja jau janvāra nogalē 
izskanējušais “Norvik bankas” galvenā akcio
nāra Grigorija Guseļņikova paziņojums, ka 
kāda vadoša Latvijas amatpersona finanšu 
sektorā baņķierim personīgi un caur starp
niekiem vairākkārt prasījusi maksāt kuku
ļus, pretējā gadījumā solot ar represijām no 
Finanšu kapitāla un tirgus komisijas (FKTK) 
puses. Lai arī amatpersonas vārdu viņš neno
sauca, bija noprotams, ka runa ir par LB 
prezidentu Ilmāru Rimšēviču. LB prezidents 
apgalvoja, ka apgalvojumi par kukuļa pie
prasīšanu neatbilst patiesībai. Pēc īsa klu
suma perioda sekoja KNAB veiktā kratīšana 
I.Rimšēviča mājā un darbavietā, bet nedaudz 
vēlāk – valsts galvenā baņķiera aizturēša
na. Tam sekoja nākamais “Norvik bankas” 
paziņojums –Rimšēvičs kukuļus esot izspie
dis gadiem, turklāt prasījis bankai atmazgāt 
no Krievijas nākušus līdzekļus. Arī šos apvai
nojumus LB prezidents noliedz. Arī KNAB 
paziņojis, ka Rimšēviča aizturēšana un pret 
viņu sāktais kriminālprocess nav saistīts ar 
kādas šobrīd Latvijā strādājošas kredītiestā
des darbu. Par to liecina arī Pietiek.com pub
licētā neoficiālā informācija – Valsts policijas 
Ekonomisko noziegumu apkarošanas pārval
des uzdevumā aptuveni divu gadu garumā 
noklausītas Ilmāra Rimšēviča telefonsarunas, 
KNAB šai lietai „pieslēgts” tikai pēdējā brīdī. 
Kriminālprocess, kura ietvaros ENAP veikusi 
izmeklēšanas darbības, bijis ierosināts saistī
bā ar uzņēmēju Māri Martinsonu, Rimšēvičs 
tā ietvaros figurējis tikai kā Martinsona kon
taktpersona. Taču pirms dažām dienām pie

Valsts galvenā baņķiera 
korupcijas skandāls

ņemts lēmums no šī kri
minālprocesa izdalīt jaunu, 
kas ir KNAB kompetencē.

SKANDALOZAIS FOTO
Tās pašas dienas pieva

karē, kad I.Rimšēvičs pēc 
48 stundu aizturēšanas 
termiņa beigām pret 100 
tūkstošus lielu drošības 
naudu tika atbrīvots, atklā
tībā parādījās skandalozs 
foto, kurā LB prezidents 
redzams kopā ar ietekmī
giem cilvēkiem Krievijā, 
tostarp Dmitriju Pilsčikovu, 
kurš tolaik bija vērā ņema
ma figūra Krievijas iero
ču tirgū un vadīja Krievijas 
Informācijas tehnoloģiju 
institūtu. Kompromitējošā 
fotogrāfija uzņemta pirms 
astoņiem gadiem, taču 
kā izpētījusi Aizsardzības 
ministrija, starptautiskās 
fotoaģentūras “Scanpix” 
datubāzē tā ievietota tikai dienu pirms pub
liskošanas. AM secina, ka tā, iespējams, ir 
ļoti plaša informācijas operācija, lai nomel
notu Latvijas tēlu Rietumu valstīs un grautu 
sabiedrības uzticēšanos valstij. AM arī pie
ļauj, ka šis ir tikai sākums, lai no ārienes 
ietekmētu Latvijas iekšpolitiku un gaidāmās 
Saeimas vēlēšanas šā gada oktobrī. Savukārt 
Vladimira Putina runasvīrs Dmitrijs Peskovs 
paziņojis, ka Kremlis nekomentēs ziņas par 
Maskavas saistību ar LB prezidenta aizturē
šanu. Gluži otrādi, tas esot informatīvs uzbru
kums, kurš vērsts pret Krieviju… Tikmēr šis 
Latviju kompromitējošais stāsts pabijis teju 
vai visu pasaules ietekmīgo izdevumu pir

majās lappusēs. “Washington Post” min, ka 
Rimšēviča aizturēšana raisa bažas līdz ar viņa 
dalību Eiropas Centrālās bankas padomē, tur
klāt viņam ir pieeja Latvijas valsts noslēpu
mam, kā arī konfidenciālai informācijai NATO 
un ES. Bažas par Rimšēviča rīcībā esošo kon
fidenciālo informāciju izsaka arī “The Times”. 
Tāpat ārvalstu mediji atgādina, ka Latvijas 
finanšu sistēma jau iepriekš bijusi saistīta 
ar korupcijas un nelikumīgi iegūtas naudas 
legalizēšanas skandāliem. Traips uz Latvijas 
finanšu sistēmas mundiera ir pamatīgs. Kādēļ 
gan kratīšana valsts galvenā baņķiera mājās 
un darbavietā, kā arī viņa aizturēšana notika 
ar tik skaļu, publisku vērienu? Ja atceramies 
KNAB priekšnieka Jēkaba Straumes 2017.
gada vasarā teikto – KNAB apkarošanas blo
kam nevajadzētu ārēji redzamās procesuāla
jās darbībās pielietot taktiku, kas līdzinās 
Holivudas filmām ar maskās tērptiem vīriem. 
Ja nepieciešams veikt kādas darbības, tām 
nevajadzētu noslēgties ar korupcijas lietā 
iesaistīto personu “plosīšanu sabiedrības acu 
priekšā.” Kas īsti ir mainījies?

VĒTRAS KOMERCBANKU SEKTORĀ
Vienlaikus ar šiem notikumiem arī visu 

finanšu sektoru skāra spēcīgas vētras. Pēc ASV 
Finanšu ministrijas Finanšu noziegumu apka
rošanas tīkla (FinCEN) paziņojuma, ka Latvijas 
“ABLV Bank” vadība līdz 2017.gadam izmanto
jusi kukuļdošanu, lai ietekmētu amatpersonas 
Latvijā, tādējādi cenšoties mazināt draudus 
savām augsta riska darbībām, banka nonākusi 
nopietnās grūtībās. Tā kā FinCEN ieskatā "ABLV 
bank" iesaistīta  naudas atmazgāšanas shē
mās, kas palīdzējušas Ziemeļkorejas kodolie
roču programmai, kā arī nelegālām darbībām 
Azerbaidžānā, Krievijā un Ukrainā, bankai ASV 
aizliegts atvērt un vadīt korespondenta kon
tus. Kopš ASV paziņojuma no bankas izņemti 
jau 600 miljoni dolāru. Šajā kontekstā intere
sants šķiet I.Rimševica paustais, ka tajā pašā 
dienā, kad KNAB veica kratīšanu LB telpās, 
"ABLV" vērsusies Latvijas Bankā pēc palīdzī
bas likvidātes atbalsta saņemšanai viena mil
jarda eiro aizdevuma veidā. Pēc LB atteikuma 
sākušies jau zināmie notikumi. Šobrīd Latvijas 
Banka piešķīrusi “ABLV Bank” aizdevumu 97,5 
miljonu eiro apmērā pret vērtspapīru ķīlu, bet 
Finanšu un kapitāla tirgus komisija aicina LB 
tai izsniegt vēl vienu ārkārtas aizdevumu.

SKAĻĀKĀS IETEKMĪGU 
AMATPERSONU AIZTURĒŠANAS 

LDz šefa Uģa Magones aizturēšana
2015. gada 6. jūlijā pulksten vienpadsmitos vakarā KNAB uz Pērnavas šosejas aizturēja 

“Latvijas dzelzceļa” valdes priekšsēdētāju Uģi Magoni. Viņu aizturēja par pusmiljona eiro 
kukuļa saņemšanu saistībā ar LDz meitasuzņēmuma “LDz ritošā sastāva serviss” daudz
miljonu iepirkumu – četru vecu dīzeļlokomotīvju iegādi no Igaunijas miljonāram Oļegam 
Osinovskim piederošā uzņēmuma “Skinest”.

Magonim kā drošības līdzekli noteica apcietinājumu, bet 2015. gada oktobrī viņu pret 
400 000 eiro lielu drošības naudu atbrīvoja.

“Latvenergo” prezidenta 
Kārļa Miķelsona aizturēšana

Kārli Miķelsonu aizturēja 2010. gada 15.  jūlijā pēc kratīšanas viņa kabinetā. Aizturēšanas 
iemesls bija aizdomas par kukuļņemšanu, dienesta stāvokļa ļaunprātīgu izmantošanu un 
naudas atmazgāšanu saistībā ar Pļaviņu HES un Rīgas TEC2 rekonstrukcijas projektiem.

Miķelsonam kā drošības līdzekli noteica apcietinājumu, bet 2010. gada augustā viņu 
pret 50 000 latu lielu drošības naudu atbrīvoja. 

Ventspils mēra Aivara Lemberga 
aizturēšana

Aivaru Lembergu aizturēja 2007. gada 14. marta rītā, kad viņš automašīnā Audi A8 
brauca uz Rīgu. Lembergu aizturēja saistībā ar tā dēvēto Ventspils uzņēmēju lietu, no 
kuras vēlāk tika izdalīts atsevišķs kriminālprocess par kukuļņemšanu, noziedzīgi iegūtas 
naudas legalizēšanu un amatpersonai noteikto ierobežojumu pārkāpšanu.

Lembergam kā drošības līdzekli piemēroja apcietinājumu, bet 2017.gada jūlijā atbrīvo
ja, kā drošības līdzekli nosakot mājas arestu. 

Vēl kāda nepatīkama ar banku lietām 
saistīta atklāsme ir I.Rimševiča teiktais, ka 
“Norvik banka” un tās īpašnieki prasībā 
starptautiskā šķīrējtiesā no Latvijas vēlas pie
dzīt 200 miljonus eiro. Prasību pret Latviju ar 
“Winergy” vēja parka biznesu saistītajā lietā 
“Norvik banka” Starptautiskajā investīciju strī
du izskatīšanas centrā iesniedza pērnā gada 
nogalē. Prasībā cita starpā esot arī aprakstīts, 
kā no G.Guseļņikova 2016. un 2017.gadā 
esot izspiesti kukuļi. Guseļņikovs kukuļus 
neesot maksājis, un tieši tāpēc pieaugušas 
FKTK prasības pret banku. Jāatzīmē, ka saska
ņā ar neoficiālu informāciju, Guseļņikovs 
vairākus gadus nesekmīgi vēloties pārdot 
“Norvik banku”, vērsies arī pie valsts, prasot, 
lai tā atpērk bankas akcijas, pretējā gadīju
mā solot vērsties starptautiskajā arbitrāžā par 
investīciju apdraudējumu. Sarunas starp val
sti un Guseļņikovu beigušās bez rezultātiem. 
Nav grūti prognozēt, ka skaļu starptautisku 
rezonansi guvusī I.Rimšēviča aizturēšana, 
bagātīgi lej ūdeni uz Guseļņikova dzirnavām. 

LB PREZIDENTS NEATKĀPSIES
Ko par to visu saka valsts augstākās amat

personas? Jēkaba Straumes vārdiem runā
jot, tās aizrautīgi nodarbojas ar LB prezi
denta “plosīšanu sabiedrības acu priekšā”. 
Finanšu ministre Dana ReiznieceOzola jau 
nākamajā dienā pēc Rimšēviča aizturēšanas 
paziņoja – Rimšēvičam būtu jānoliek amata 
pilnvaras.  Toties “kādēļ aizturēts, iemesli 
– to gan es nevaru no savas puses komen
tēt, jo nedz man ir pietiekama informācija, 
nedz arī tiesības to darīt.” Premjers Māris 
Kučinskis norāda: “Atbrīvošana {no amata} 
ir smagnējs jautājums, taču nestādos priek
šā, ka aizturēts bankas vadītājs ar ļoti nopiet
nām apsūdzībām varētu turpināt strādāt.” 
Rimšēvičam jāatkāpjas, saka arī Valsts pre
zidents Raimonds Vējonis: “Tiesībsargājošām 
un finanšu kontroles iestādēm ir jāturpina 
uzsāktais darbs neatkarīgi, profesionāli, prin
cipiāli un operatīvi, lai ikviens Latvijas iedzī
votājs būtu pārliecināts, ka neatkarīgi no 
amata, statusa un ietekmes, koruptīvas un 
krimināli sodāmas rīcības netiks pieļautas un 
vainīgie tiks saukti pie atbildības.” Šādu vie
dokļu nav mazums, taču Ilmārs Rimšēvičs 
paziņojis, ka atkāpties negrasās un visas 
apsūdzības noliedz. 
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Nomelnošanas kampaņa 
pret Latviju?
Saistībā ar pēdējo dienu notikumiem 
banku sektorā un ar Latvijas Bankas pre
zidenta Ilmāra Rimšēviča aizturēšanu, ir 
augsta varbūtība, ka tiek īstenota no 
ārienes organizēta plaša mēroga infor
mācijas operācija, pieļauj Aizsardzības 
ministrija. Pret Latviju vērstā plaša 
mēroga informācijas operācija pēc 
struktūras un izpildījuma ir identiska 
tām, kas tika novērotas priekšvēlēšanu 
laikā ASV, Francijā un Vācijā.

Bankai nedošot ne centa?
Valsts neriskēs ar savu naudu, lai glāb
tu “ABLV Bank”, uzsver finanšu ministre 
Dana ReiznieceOzola. Latvijas Bankas 
piešķirtais aizdevums “ABLV Bank” 
pret vērtspapīru ķīlu būtiski atšķiras no 
iepriekšējo valdību veiktajiem pasā
kumiem banku glābšanai. Kopš 2008. 
gada vairs neeksistē nabassaite starp 
valsti un bankām, kad valsts mēdza 
glābt bankas, ieguldot savus līdzekļus, 
tādēļ valsts neriskēs ne ar vienu eiro, 
uzsvēra ministre.

Ideju rosina atlikt
Ņemot vērā, ka Izglītības un zināt
nes ministrija jau sākusi virkni noza
res reformu, kuru noslēgums pare
dzēts vien pēc vairākiem gadiem, 
ideja par pāreju uz obligāto vidē
jo izglītību pagaidām būtu jāatliek 
uzskata izglītības un zinātnes ministrs 
Kārlis Šadurskis. Bez vidējās izglītības 
ir nepilni 11% iedzīvotāju vecumā no 
25 līdz 64 gadiem, kas nozīmē, ka 
lielākā daļa iedzīvotāju, lai arī vidējā 
izglītība ir brīvprātīga, to ieguvusi.

Piesaistīt speciālistus  
237 profesijās
Valdība apstiprināja profesiju sarak stu, 
kurās šobrīd vērojams būtisks darba
spēka trūkums un kurās varētu pie
saistīt ārvalstu speciālistus, piemēro
jot atvieglotus nosacījumus. Kopumā 
varēs piesaistīt speciālistus 237 profe
sijās. Bažas par zinātnieku iekļaušanu 
sarakstā aizvien pauž Latvijas Izglītības 
un zinātnes darbinieku arodbiedrība. 

Ziņojums gandrīz gatavs
Valsts drošības komitejas darbības 
zinātniskās izpētes komisijas locekļi 
vēl turpina arhīva dokumentu izpēti, 
taču galaziņojums ar ieteikumiem jau 
esot gandrīz pabeigts. Komisijai jāvie
nojas par gala secinājumiem, doku
menti ir apzināti un lielākā daļa aprak
stīti, atlicis tehnisks darbs. 

Tiks pie Brīvības 
laukuma vārda
Rīgas dome atbalsta Brīvības lauku
ma nosaukuma piešķiršanu teritori
jai ap Brīvības pieminekli. Pie jaunā 
laukuma arī iecerēts novietot plāk
sni ar paskaidrojošu tekstu: “Laukums 
nosaukts par godu Latvijas Republikas 
proklamēšanas simtgadei.”

Pieaug iekšlietu 
darbinieku noziegumi
Iekšējās drošības birojs pērn uzsācis par 
10% vairāk kriminālprocesu nekā gadu 
iepriekš. Visbiežāk biroja uzsāktie kri
minālprocesi ir saistīti ar Valsts policijas 
amatpersonu pastrādātajiem noziegu
miem, tad seko pašvaldības policijas 
darbinieki. 30% no noziegumiem veido 
nodarījumi, kas saistīti ar vardarbību vai 
tās piedraudējumu; tālāk ir noziedzīgi 
nodarījumi pret īpašumu. 

LATVIJĀ

pārstāvi pēc kļūšanas par deputātu, vairs prak
tiski nevar ietekmēt, kur nu vēl atlaist. Var, 
protams, atsaukties uz Marku Tvenu, kurš tei
cis apmēram tā – ja vēlēšanas kaut ko varētu 
mainīt, ietekmīgi ļaudis tās sen būtu aizliegu
ši...” Alīna par sabiedriskajiem un politiska
jiem procesiem nebaidās arī paironizēt. 

“Iespējams, klasiķim taisnība, bet nekas 
labāks par demokrātiju gadu simtos nav 
izdomāts,” Alīna pārliecināta, ka partiju it 
kā neproporcionālajam daudzumam Latvijā 
ir arī pozitīva nozīme. Iesaistoties tajās, cil
vēki  neuzkurina sevi bezjēdzīgās  “virtuves 
revolūcijās”, bet mācās domāt, salīdzināt, 
argumentēt un ar savu viedokli iziet sabied
rībā. Tas var patikt vai tikt noraidīts, bet pār
stāv zināmu sabiedrības slāni, kuru pat varas 
un politikas smagsvari vairs neuzdrošinās tā 
vienkārši pagrūst malā. 

PALDIES PAR MAN PAŠSAPROTAMO
“Turklāt šāda vienādi domājošo kopā būša

na ļauj tīri cilvēciski tuvāk iepazīt un saprast 
vienam otru,” Alīna atceras vēl ne tik seno 
pagātni, kad pašsaprotama šķita ģimeņu 
saviesīga draudzēšanās, arodbiedrību organi
zēti, administrācijas atbalstīti sporta un atpū
tas pasākumi, kuri tagad notiek aizvien retāk. 
Iemesls – tam visam vajadzīga nauda, ko ne 
katra ģimene un darbavieta vairs var atļauties. 
Cilvēcisko kontaktu nepieciešamību un iespēju 
viņa ilustrē ar gandrīz vai kuriozu piemēru no 
nesenās "Laiks Pārmaiņām" Kurzemes reģio
nālās nodaļas dibināšanas sapulces, kad kāds 
no gados jaunajiem tās dalībniekiem pienācis 
viņai klāt un teicis: “Nekad nevarēju iedomā
ties, ka jūs tik lieliski runājat latviski. Paldies!” 
Sapratu, ka viņš pateicās pa viņa tautai un 
valodai izrādīto cieņu, kas man kā Latvijā dzi
mušai, jauktā krievu latviešu ģimenē augu
šai, daudznacionālā kolektīvā strādājošai vien
mēr bijis pašsaprotami. Mamma kopš bērnī
bas nebeidza  atkārtot, ka ir  kauns nezināt 
tās valsts valodu, kurā dzīvo.  Viņai pašai ar 
tās apgūšanu negāja viegli, arī man bija prob
lēmas, jo mācījos krievu skolā. Centos latviski 
runāt ar audžutēvu Ati, viņš manas prasmes 
reizēm nosauca par “čangaliskām”, bet es 
neatlaidos un tagad latviski spēju komunicēt 
par jebkuru tēmu. 

Pašai prieks!
Jā, savā laikā osta pastāvēja kā pašpie

tiekams, pārsvarā krievvalodīgs veidojums, 
un zināmā mērā tā ir arī tagad. Bet ostinie
kos aizvien vairāk tiek pieņemts un novēr
tēts arī citādais, tā ir jau pieminētā savstar
pējās cieņas izrādīšana. Daudzvalodība tur
klāt kļūst par dzīves nepieciešamību: sarū
kot tranzīta plūsmām, var nākties mainīt 
profesiju un nokļūt citā darba vidē latviska
jā iekšzemē. Portālceltņu vadītāji un dokeri 
kravu apsīkuma laikā arī tagad, lai uzturē
tu ģimenes, pieņem piedāvājumus uz laiku 
pastrādāt Holandes vai Somijas ostās. Ir tur 
labi novērtēti, taču parasti nekavējas atgriez
ties Ventspilī, tiklīdz šeit atjaunojas darba 
iespējas. Līdzi atvedot ne tikai pozitīvi atšķi
rīgo darba pieredzi, bet arī turienes valodu 
prasmes, jo angliski runāt viņiem vairs nav 
problēmu.   

NE MIŅAS NO SAUSIŅA
Alīnas amata pienākumos ietilpst ne vien 

akciju sabiedrības VTO juridiskā pārraudzība, 
bet ari darbs ar kolektīva personālsastāvu, 
vides un kvalitātes prasību ievērošanas kon
trole, kontakti ar trim ostā strādājošo arod
biedrībām. Par sabiedriskajām aktivitātēm 
būtu atsevišķs stāsts. 

“Ostā ir ļoti dažādi ļaudis, kas strādā atšķi
rīgos apstākļos. Bet cik nu manos spēkos, 

Divi vienā: darba devēja 
un darba ņēmēja

katru cenšos pieņemt un saprast kā perso
nību. Kopīgais – viņos visos ir lepnums par 
piederību ostai kā mūžīgai vērtībai, bez kuras 
Ventspils izskatītos kā  parasta provinces pil
sētiņa, lai cik gludas arī nebūtu tās ielas un 
košas puķu dobes.

Piederību ostinieku kolektīvam par dzīves 
veiksmi uzskata arī Alīna. Viņa ir pateicīga lik
tenim un savam raksturam, ka ienākusi tajā 
kā vienkārša darba darītāja un atradusi sevī 
gribu sasniegt vairāk un darīt labāk. 

“Uz izaugsmi nemanāmi virzīja šejienes 
vispārējā  radošā gaisotne. Sākotnēji strādāju 
IT jomā, tad daudzus gadus biju VTO valdes 
priekšsēdētāja sekretāre, kas ļāva vispusīgi 
iepazīt ne vien ostā strādājošos, bet plašāk 
paraudzīties arī uz uzņēmuma darbības prin
cipiem un problēmām. Tieši tad sapratu, ka 
varu un gribu darīt vairāk, tāpēc, nepārtrau
cot darbu, ieguvu augstāko juridisko izglītību. 
Sākotnēji, lai iekrātu  pieredzi, pieteicos pat 
bez atlīdzības veikt vienkāršākos jurista dar
bus, līdz iestrādājos un tagad esmu tikusi līdz 
skanīgam amata nosaukumam – departa
menta direktore,”Alīna gaiši pasmaida, klie
dējot aizdomas, ka šādā darbā cilvēki kļūst 
par burta kalpiem un sausiņiem. Darbs viņai 
it kā vienkāršs un reizē pietiekami sarežģīts – 
raudzīties, lai tiesiskums tiktu ievērots kolek
tīva darba attiecībās, saskarsmē ar ostas biz
nesa partneriem un valsti. 

“Diemžēl dzīvē ne viss ir tik skaidri un 
gludi, kā aprakstīts juridiskajā literatūrā, bet 
ar radošu pieeju arī te var daudz panākt,” 
pārliecinājusies Alīna.  

PALĪDZĒT NEPAZEMOJOT
Stāstu par Alīnu Rugini nebūtu korek

ti beigt, nepasakot, ka viņa kopā ar tuvi
niekiem  ir to cilvēku vidū, kuri neiekap
sulējas personīgajā materiālajā labklājībā, 

bet nopelnīto cenšas tērēt sevis pilnvei
došanai un pozitīvu iespaidu krāšanai, tos 
gūstot galvenokārt ceļojumos. Alīna atvērta 
arī sabiedriskajām aktivitātēm, piedalījusies 
Ventspils sieviešu biedrības “VASSA” dibinā
šanā, kuras mērķis ir vispusīgi informēt un 
izglītot sievietes, apzināt viņu vēlmes un vei
cināt iesaistīšanos sabiedriskajā dzīvē un biz
nesā. Uzņēmējdarbībā pat rādot piemēru, jo 
ir līdzīpašniece nelielā firmiņā “Laser Tag”, 
kas piedāvā  militāri sportiska rakstura izklai
des – lāzerpeintbolu.  

“Šādu aktivitātes attīstīt piedāvāja ģime
nes vīrieši,  pilsētas jauniešiem un bērniem 
tās ļoti patīk, arī es mēģinu turēt līdzi,” Alīna 
atzīst, ka ģimenei tas vairāk ir brīvdienu 
hobijs, nevis peļņas avots. 

“VASSA” ietvaros un arī pirms tās dibi
nāšanas Alīna iesaistījusies labdarībā, bet 
atzīst, ka tas viņas emocionālajam raksturam 
ir milzīgs pārbaudījums: “Esmu mēģināju
si ģimenē nevajadzīgās mantas vai pārtikas 
produktus pa tiešo nogādāt grūtībās nonā
kušajiem. Viņiem tās ir vajadzīgas, cilvēki  
tās gaida un pieņem, bet – es taču pēc acīm 
redzu, ka viņi līdz ar to jūtas pazemoti, kaut 
gan parasti savā nabadzībā nav vainojami. 
Visbiežāk tā ir valsts un pašvaldība, kas viņu 
bēdīgo situāciju nav saskatījusi un palīdzēju
si, kaut reizēm būtu pieticis tikai ar padomu 
un iedrošinājumu.”

Tagad viņa ģimenei nevajadzīgo visbiežāk 
aizved uz šo mantu pieņemšanas vietām un 
paļaujas, ka tās nonāks pie īstajiem palīdzī
bas gaidītājiem. 

Arī šis ir viens no iemesliem, kāpēc Alīna 
mēģinās sevi realizēt politikā – lai mazāk 
būtu nabadzības pazemotu cilvēku. Jo daļa 
vainas par to jāuzņemas valstij un sabiedrī
bai. Bet to taču var mainīt, vispirms jau godī
gi sadalot dzīves iespēju kārtis. 

Alīna ar Marku.
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“VENTA 2002” smaga sakāve 
Daugavpilī
Smagu zaudējumu Latvijas hokeja čem
pionāta 1.līgas spēlē piedzīvoja pašreizē
jie čempioni Ventspils HK “VENTA 2002”, 
ar 1:9 kapitulējot “Daugavpils/LDz Cargo”. 
Ja pirmajā trešdaļā tika zaudēti divi vārti, 
tad ļoti nelaimīgs ventspilniekiem izvērtās 
otrais periods, kurā ripa viesu vārtos ieli
doja sešas reizes. Tikai spēles 52.minūtē 
Oskaram Grigulim izdevās gūt goda vārtus. 
Kopvērtējumā ar 25 punktiem 14 spēlēs 
ventspilnieki ir atkāpušies uz piekto vietu.

Svarcēlājiem panākumi Vācijā
Vācijā notikušajās starptautiskajās sacen
sībās vīriešu konkurencē par uzvarētā
jiem pēc Sinklera tabulas kļuva Ritvars 
Suharevs, kurš raušanā sasniedza 150 kg, 
grūšanā – 180 kg, bet summā 330 kg. 
Artūrs Plēsnieks raušanā sasniedza 170 
kg, grūšanā pacēla 210 kg, bet summā 
sasniedza 380 kg un otro vietu.

Kalnā arī distanču 
slēpošanas trase
Pie Ventspils Piedzīvojumu parka slēpoša
nas kalna austrumu nogāzes, kur atrodas 
futbola laukums, ir pieejama arī distan
ču slēpošanas trase. Viena apļa garums ir 
350 metri. Ierīkotas kā slīdsoļa, tā klasiskā 
soļa pēdas. Vakaros trase ir izgaismota. Ja 
pašiem nav slēpes, tās var iznomāt parkā.

Zelts un sudrabs savās mājās
Olimpiskā centra “Ventspils” vieglatlētikas 
manēžā notikušajā Baltijas atklātajā čem
pionātā Ventspils loka šāvēji izcīnīja kopu
mā divas medaļas. Komandu sacensībās 
vīriešiem ventspilnieks Dāvis Blāze kopā 
ar Eduardu Lapsiņu un Jāni Apsīti uzvarē
ja Olimpiskā loka klasē, bet kompaktlo
ka klasē sievietēm ventspilnieces Janeta 
Grīnvalde un Alina Kosmatinska kopā ar 
Jūliju Oleksejenko ieguva sudraba medaļu. 

Togo spēlētājs Ventspilī
FK “Ventspils” oficiāli noslēdzis līgumu ar 
vēl vienu leģionāru – pieredzējušo aizsargu 
Mamahu Abdulu Gafaru no Togo, kurš savas 
valsts izlasē aizvadījis 85 spēles. Šis ir kār
tējais futbolists no Moldovas kluba “Dacia”, 
kurā iepriekš par galveno treneri strādāja 
tagadējais ventspilnieku treneris, bet īpaš
nieks bija tagadējais Ventspils kluba vadī
tājs – Krievijas uzņēmējs Adlans Šišhanovs.

Pārbaudē Krievijas TOP klubs
Vēl vienu pārbaudes spēli Spānijā notie
košajā treniņnometnē aizvadījuši FK 
“Ventspils” futbolisti, kuri ar 1:3 piekā
pās Krievijas premjerlīgas sestajam spēcī
gākajam klubam no Ufas. Vienīgos vārtus 
ventspilnieku labā guva rezultatīvais nigē
riešu uzbrucējs Adeleke Akinjemi.

Lomažs tuvāk debijai izlasē
Latvijas vīriešu basketbola izlases galvenais 
treneris Arnis Vecvagars nosaucis to 14 bas
ketbolistu vārdus, kuri turpinās gatavoties 
Pasaules kausa izcīņas kvalifikācijas turnīra 
spēlēm. Starp nosauktajiem basketbolis
tiem ir arī BK “Ventspils” spēlētājs Rihards 
Lomažs, kurš ir tuvu debijai nacionālajā 
izlasē. Valstsvienībā atgriezīsies vēl viens 
ventspilnieks – Dāvis Lejasmeiers.

Džudistiem 9 medaļas Tallinā
Igaunijas galvaspilsētā Tallinā notikušajā 
bērnu un jauniešu džudo turnīrā Ventspils 
kluba sportisti izcīnīja deviņas medaļas. 
Uzvaras turnīrā savās vecuma grupās svi
nēja Marija Selezņova, Artūrs Višņausks, 
Aleksandrs Čuvizovs un Viktorija Ķergalve. 
Lielajā turnīrā piedalījās 47 sporta klubi no 
10 valstīm.
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otikumi ritēja ļoti spraigi un aizraujoši. Ja, 
piemēram, skeletonā vīriešiem čempions bija 
praktiski drošs jau tad, kad bija aizvadīta tikai 
sacensību pirmā puse, bobsleja divniekos neko 
nevarēja paredzēt. Pirmajā braucienā par līde

riem kļuva O. Melbārdis ar J. Strengu, kamēr mazais Oskars 
Ķibermanis ar Matīsu Mikni uzrādīja ceturto labāko rezultā
tu. Otrajā braucienā līderu ekipāža kļūdījās otrajā virāžā un 
samierinājās ar 10.ātrāko rezultātu, summā atkāpjoties uz 
ceturto pozīciju. O.Ķibermaņa ekipāža pēc otrā brauciena 
atkāpās uz sesto vietu. 

Pirms pēdējā brauciena O. Melbārda divnieks atpalika no goda pje
destāla tikai par 0,03 sekundēm. Atlika vien nobraukt nevainojami 
un tad vieta uz pjedestāla būs. Tas arī lieliski izdevās, izcīnot bronzas 
medaļu. Otra ekipāža pirms izšķirošā brauciena bija septītā, taču tajā 
uzrādīja vien 14. ātrāko laiku, kā rezultātā nācās atkāpties uz devīto 
pozīciju.

“Varbūt neviens šobrīd neticēs, bet mūsu ambīcijas bija izcīnīt 
medaļas. Pirmkārt, nostartēt labāk nekā Sočos, bet acu priekšā meda
ļa vīdēja. Zināju, ka kamanas te skries, tomēr no ritma iepriekš izsita 
veselības likstas un divniekos starta ieskrējiens ir īpaši svarīgs,» spor
tista teikto pēc finiša citē aģentūra LETA. 

“Tagad nedaudz kremt otrais brauciens. Tomēr labāk tā nekā citā
dāk. Bija baigā cīņa līdz pašām beigām, ko arī gribēju, lai pēc pir
mās dienas nebūtu nolemtības sajūtas. Pirms pēdējā brauciena pir
mie pieci piloti bija 13 sekundes simtdaļās, jebkurš no viņiem varēja 
būt pirmais vai piektais. Redzot, kā viņš nobrauca, cepuri nost. Viņš 
saņēmās un izpildīja to, ko gaidām. Domāju, ka viņš no tiem pieciem 
čaļiem nobrauca vislabāk,” tā savukārt komentēja S. Prūsis.

Liels pārbaudījums bija šosezon gūtā kājas trauma: “Trauma neil
gi pirms Olimpiādes bija smags trieciens. Visi gatavošanās plāni bija 
sarakstīti, saplānoti, atrados labā formā, un tad pēkšņi – trauma Divas 
dienas pasēdēju mājās un "pagruzījos", izdomāju plānu B un gājām 
tālāk. Kopīgiem spēkiem tikām galā ar traumu, kaut daudzi necerēja, 
ka mēs te būsim.”

“Tik daudziem sūdiem gājām cauri šajā sezonā. Kāds mākslinieks 
varētu sarakstīt grāmatu. Vēl beigas gluži nav, tomēr ir tāda smaguma 
sajūta. Osis nav vesels par visiem 100%. Cepuri nost par to, kā visam 
izgājām cauri,» atzīmēja S. Prūsis.

Varbūt kāds vēl atceras, ka nupat 30. jubileju nosvinējušais 
O.Melbārdis bobslejista karjeru iesāka kā stūmējs un bija plānojis 
startēt Vankūverā, tomēr pēc tam, kad neveselais Jānis Miņins bija 
piedzīvojis smagu kritienu, kurā arī pats O. Melbārdis guva smadzeņu 

Ar cieņu un respektu
Ziemas olimpiskās spēles Phjončhanā tuvojas noslēgu-
mam. Līdz šīs nedēļas nogales svētdienai vēl sadalīs 
gana daudz medaļu komplektu. Prieks, ka Latvijai ir 
beidzot izdevies iegūt kādu no olimpiskajām meda-
ļām. Dubults prieks, ka tā ir mūsu ventspilnieka Sanda 
Prūša vadītā Latvijas bobsleja komanda: divnieku 
ekipāžu konkurencē mūsu Oskars Melbārdis ar Jāni 
Strengu izcīnīja bronzas godalgu.

satricinājumu, ekipāža no sacensībām tika atsaukta. Pēc šīm sacen
sībām O. Melbārdis pievērsās pilota karjerai. Viņa izaugsme bijusi 
galvu reibinoša, kas jau pirms četriem gadiem sportistu ļāva saukt 
par vienu no labākajiem pasaulē. Pirms četriem gadiem Sočos viņs 
ieguva piekto vietu divnieku sacensībās, kā arī sudrabu četriniekos. 
Kopš tā laika viņš divniekos ieguvis pa vienam sudrabam pasaules 
un Eiropas čempionātos, bet četriniekos izcīnījis pa zeltam pasaules 
un Eiropas čempionātos, kā arī ticis pie vairākām bronzas godalgām.

Sacensības turpina arī mūsu šorttrekisti. Roberto Puķītis savas 
otrās sacensības jau ir noslēdzis. Viņam un otram ventspilniekam 
Robertam Jānim Zvejniekam gan neizdevās pārvarēt ceturtdaļfināla 
barjeru 1000 metru distancē. Turklāt tā sakrita, ka abi ventspilnieki 
startēja vienā slidojumā un distances sākumā izvēlējās turēties aiz
mugurē, cīņā par vietu labāko divniekā iesaistoties vien pēdējā aplī. 
Pēdējos metros labākā pozīcijā bija R.Puķītis, kurš centās izraut uzva
ru, tomēr palika trešais un pusfinālam nekvalificējās. Pietrūka nieka 
tiesa. Savukārt R.J.Zvejniekam kopvērtējumā 15.vieta.

Savukārt R.J.Zvejniekam sacensības vēl turpinājās šajā nedēļā. 
Viņš sekmīgi pārvarēja kvalifikācijas kārtu 500 metru distancē. Savā 
priekšskrējienā ventspilnieks finišēja pārliecinoši otrajā vietā un 
iekļuva ceturtdaļfinālā. Turklāt latviešu ātrslidotājs finišēja ar jaunu 
Latvijas rekordu – 40,563 sekundes. Tas priekšsacīkstēs bija septītais 
ātrākais rezultāts.

Taču ceturtdaļfinālā nepaveicās. Vienā slidojumā ar Zvejnieku 
startēja viens no galvenajiem favorītiem ķīnietis Vu Daidzjins, kurš 
pirms četriem gadiem Sočos šajā distancē kļuva par vicečempionu. 
Kopā ar Zvejnieku par vietu pusfinālā cīnījās arī kazahs Nurbergens 
Žumagazijevs, korejietis Hvans Dehons un japānis Keita Vatanabe. 
Pēc starta tieši ķīnietis un Zvejnieks izvirzījās pirmajās divās vietās 
un distances vidū latvietim pār trešo vietu bija samērā liels pārsvars. 
Tomēr pašā slidojuma finišā tas strauji saruka un Zvejniekam izslīdē
ja no rokām praktiski iegūtā ceļazīme: pēdējā taisnē ventspilnieku 
apsteidza korejietis... 
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Silti siltumā
Kamēr lauskis sola spert arvien 
stiprāk (to rāda arī termometra 
stabiņš) un sinoptiķi prognozē 
Ventspils pusē pat -20 grādu salu, 
prāts arvien biežāk nesas brīv-
dienu virzienā. Ko iesākt? Nevar 
taču stundām ilgi sniega priekus 
baudīt, gribas siltumā. Jā, protams, 
silta tēja, mīkstas čības un pleds, 
kā arī sildošs kamīns ir veids, kā 
pavadīt idilliskas brīvdienas. Bet ir 
arī vairāki ļoti interesanti notikumi 
kurus Tev, ventspilniek, ir vērts 
ņemt vērā.

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

Lai gan saule jau pagriezusies uz vasaras 
pusi, ziema nupat īsti ieskrējusies. 
Daudzi prot smelties enerģiju arī ziemas 
priekos, tomēr vairumam aukstums, 
sniegs, tāpat tumsa rītos un vakaros 
placina dzīvesprieku. Kā to kom-
pensēt? Atbilžu var būt daudz, 
un viena no tiem – ēst dienvidu 
saules izlolotos augļus, jo 
vairāk, jo labāk, un ziemas iz-
gurdinātajā ķermenī ieplūdīs 
vesela vitamīnu straume. 

23. februārī plkst. 19.00
U12 komandu spēle

HK Venta2002 – HS Rīga2006

24. februārī plkst. 17.30
U14 komandu spēle

HK Venta2002 – Kurbads 04

25. februārī plkst. 15.45
U16 komandu spēle

HK Venta2002 – Daugavpils BJSS

S 
ilti smiekli un atmiņas sākot 
ar piektdienu iespējams gūt 
kinoteātrī “Rio”. Kopš piekt
dienas visā Latvijā sākta jau
nās, Latvijas simtgadei veltī

tās filmas “Paradīze 89” izrādīšana. 
Visas turpmākās dienas pa vienam 
seansam notiks arī Ventspilī. Šī ir 
īstena ģimenes filma un būs saistoša 
kā lieliem, tā maziem. Mammām un 
tētiem, vecmāmuļām un vectētiņiem 
būs aizraujoši atcerēties 80.gadu bei
gās piedzīvoto Atmodas laiku un 
Baltijas ceļa fenomenu, bet mazāka
jiem – iepazīties ar Latvijas vēsturē tik 
nozīmīgu posmu izklaidējošā formā. 
Tāds ir arī filmas veidotāju mērķis. 
Režisores Madaras Dišleres spēlfil
ma stāsta par četru meiteņu piedzī
vojumiem laukos Baltijas ceļa vasa
rā. Filmas scenārijs tapis, balstoties 
uz režisores bērnības atmiņām, un 
tās mērķis ir raisīt atmiņas 80. gadu 
bērnos un viņu vecākos, kā arī rosi
nāt diskusijas starp paaudzēm – par 
Atmodas laika Latviju, par brīvību un 
par vasaru, pēc kuras viss bija citādi. 
Patiesām, ir vērts uz kinoteātri doties 
visai kuplajai ģimenei kopā. Mazu 
ieskatu filmā vari gūt šeit: ej.uz/
Paradize89Ventspils.

Nevis tikai ļoti siltas, drīzāk pat kar
stas emocijas valdīs Kultūras centrā. 
Te sestdien jau no plkst. 12 līdz 23 
un svētdien no plkst. 10 līdz 19 valdīs 
teātris – Latvijas amatierteātru iestu
dējumu skates “Gada izrāde 2017” 
Kurzemes reģiona skate! Visas izrā
des ir bez maksas. Kopumā būs iespē
jams noskatīties 11 (!) izrādes. Kā jau 
tas biežāk gadās amatierteātru vidū 
reģionos, priekšroka tiek dota humo
riskiem iestudējumiem, taču netrūkst 
arī nopietnāku lugu. Ventspilī uzstāsies 
teātri no Talsu novada Valdemārpils, 
Balgales un Sabiles, kā arī pašu Talsu 
Krišjāņa Valdemāra vārdā nosauktais 
teātris, kā arī teātri no Saldus, Nīcas un 
Skrundas novadiem. Tiesa, šajā ska
tes reizē neviens no Ventspils nova
da teātriem gan nav iekļauts. Viss ir 
vēl priekšā. Interesanti, ka populārā
kās ir Ādolfa Alunāna lugas, skatē būs 
pārstāvētas veselas piecas, tajā skaitā 
“Mucenieks un muceniece”, “Draudzes 
bazārs”, “Pašu audzināts”, “Bagātā 
brūte” un citas. Plašāka informācija 
šeit: ej.uz/TeatruSkate2018.

Savukārt sestdienas pēcpusdie
nā izsmalcināta gaisotne valdīs 
Livonijas ordeņa pilī. Te plkst.15 savī
sies četru izcilu komponistu pasau
les izcilā kamermūzikas koncertā. 
Koncerta programmā izskanēs Dmitrija 
Šostakoviča čellsonāte op.40 (1934), 
Gundegas Šmites “Spāņu šūpuļdzies
ma” (2016), Viļņa Šmīdberga čell
sonāte (1978) un Roberta Šūmaņa 
“Fantāzijas skaņdarbi” op.73 (1849). 
Muzicēs čellists Ēriks Kiršfelds un pia
niste Herta Hansena. Koncertu papildi
nās mūzikas apskatnieka Dāvja Eņģeļa 
stāstījums. Biļešu cena ir tikai 2,50 
eiro, taču ņem vērā – vietu skaits ir 
ierobežots! 

Augļu groziņš ziemā

augstā skābju satura dēļ tas var kairināt jutī
gāku ādu.

JO LIELĀKA NABA, JO SALDĀKS
„Ķīnas ābolu”, t.i., apelsīnu pazinēji saka: 

pirms likt groziņā apelsīnus, jāpārbauda to 
„nabas” (kātiņa vietas) izmērs. Jo tas lielāks, 
jo saldāks auglis. Par apelsīniem kā izcilu C 
vitamīna avotu rakstīts daudz, tomēr jāpie
bilst, ka bez C tie satur arī daudz citu vita
mīnu. Vislabākie apelsīni nopērkami tieši 
ziemā.

Apelsīni un mandarīni ir pats labākais, 
ko pasniegt iesnainam, klepojošam vai ar 
citādām ziemas kaitēm sasirgušajam, jo tie 
iedarbojas kā īstas veselības bumbas, kuru 
triecieni liek pazust pat ļoti uzbāzīgiem vīru
siem un baciļiem. Apelsīnu tiesājot, ir vērts 
paburzīt tā sulīgo, oranžo mizu un ieelpot 
fitoncīdiem pārbagāto ēterisko eļļu. Ar svaiga 
apelsīna mizas gabaliņu var pamasēt rokas, 
jo eļļa mīkstina un atjauno ādu.

PĒC ŠOKOLĀDES – MANDARĪNS
Stāsta, ka ķīnieši, kuru zemē šie augļi iegu

vuši nosaukumu, mēdz dāvāt draugiem un 
tuviniekiem mandarīnu ar kātiņu un vismaz 
vienu lapiņu; tas nozīmē veselības, labklā
jības un veiksmes vēlējumu. Iespējams, šī 
paraža pa daļai pārņemta arī Eiropā, jo, Jauno 
gadu gaidot, galdā parasti liek mandarīnus, 
tos pievieno arī bērnu saldumu paciņām, un 
ne velti, jo uztura speciālisti atzīst, ka lielais 
šokolādi saturošais našķu daudzums bērnus 
uzbudina, padara hiperaktīvus, bet mandarīni 
nomierina un veicina veselīgu miegu. 

Arī šie augļi satur daudz vitamīnu un vēr
tīgu minerālvielu, kā arī organiskās skābes, 
augļu cukurus un ēteriskās eļļas, kas iznīcina 
kaitīgus mikroorganismus, tajā skaitā dizen
tērijas izraisītājus. Mandarīni uzlabo vēdera 
darbību un dziedina augšējo elpošanas ceļu 
kaites. Ēteriskā eļļa, ko bagātīgi satur mizi
ņas, nomierina, atbrīvo no stresa sajūtām, 
palīdz iemigt un stiprina nervu sistēmu.

SVIESTA BUMBIERIS
Tā bieži sauc avokado augli, jo tā forma 

tiešām līdzinās bumbierim, bet eļļainais mīk
stums satur daudz nepiesātināto taukvielu. 
Treknuma ziņā avokado atpaliek tikai no olī
vām, bet kaloriju ziņā atbilst vārītiem kartu
peļiem. Vielas, ko satur avokado augļi (vēr
tīgākie ir nevis zaļie, bet brūngani violetie), 
pazemina holesterīna līmeni asinīs un atve
seļo asinsvadus. Tajos ir maz skābju un daudz 
šķiedrvielu, kas īpaši noder tiem, kuriem ir 

kuņģa un citu gremošanas orgānu problēmas vai 
pastiprināts jutīgums, tāpat nosliece uz aknu 

slimībām, – šajā gadījumā avokado iedar
bojas kā profilaktisks līdzeklis. Avokado 

satur C, B grupas, E un K vitamī
nus, kalciju, dzelzi, fosforu un daudz 

kālija, kas stiprina sirdi, tāpēc 
šos augļus iesaka strauji augo

šiem bērniem un grūtniecēm. 
Augstais folijskābes saturs 
pasargā bērnu no dažādām 
iedzimtām anomālijām.

Kosmētikā avokado 
izmanto kā sejas maskas 
pamatsastāvdaļu, lai atsvai
dzinātu un atjauninātu apvī
tušu un nogurušu smalkas 
faktūras sejas ādu. Sezonas 

laikā var pamēģināt arī avo
kado diētu; trīs dienas uzturā 

lieto dažādi sagatavotu avokado 
(ar vājpiena biezpienu, liesu gaļu, 

vārītu olu, dažādiem dārzeņiem un 
augļiem) un dzer daudz ūdens vai zālī

šu uzlējumus.

LIELĀ ALEKSANDRA ATKLĀJUMS
Ir nostāsts, ka slavenais karavadonis un impe

rators Maķedonijas Aleksandrs Lielais Indijas kara
gājienā atklājis banānus, kas vēlāk nonākuši 
Dienvideiropā un vismaz pāris gadsimtus pirms 
mūsu ēras kļuvuši par kultūraugiem. Varbūt tieši 
banānu ēšana var izskaidrot Aleksandra veiksmī
gos uzvaras gājienus? Banānos ir daudz glikozes 
un vitamīnu, kas ārkārtīgi ātri uzsūcas organismā, 
izraisot īstu enerģijas un možuma eksploziju; B 
vitamīnu komplekss kopā ar magniju likvidē stre
su, turklāt banānos ir neparasti daudz dopamīna 
un serotonīna, kurus dēvē par laimes hormoniem. 
Tātad banāns ir laba garastāvokļa un versmainas 
enerģijas devējs, īsti noderīgs brokastīm ziemī
gi pelēkā rītā, lai vairotu koncentrēšanās spējas, 
uzlabotu atmiņu un sniegtu sparu un možumu 
vismaz pusei dienas. Dažkārt uzskata, ka banāni 
uzbaro, taču viens vidēja lieluma auglis reti satur 
vairāk par 100 kalorijām un tikai pusgramu tauku. 
Lai gan banānos vispār nav skābuma, ko parasti 
saista ar C vitamīna klātbūtni, tajā ir tikpat daudz 
šī vitamīna kā citrusaugļos, kā arī citi vitamīni un 
minerālvielas, īpaši daudz kālija, kas der sirds stip
rināšanai, tāpat kalcijs, fosfors, magnijs un dzelzs.

DZIEDINOŠĀ HURMA
Iegareniem, oranžiem tomātiem līdzīgie hur

mas augļi Latvijā nav tik iecienīti kā banāni vai 
apelsīni, taču pa laikam vajadzētu kādu apēst, 
jo hurma ir patiešām lielisks, brīnumnoderīgs un 
dziedinošs auglis.

Nogatavojusies hurma ir tikpat salda kā banāns 
un praktiski nesatur organiskās skābes, tāpēc 
to var ēst arī cilvēki, kam kuņģī ir paaugstināts 
skābes saturs un kuri nevar baudīt ne citrusaug
ļus un ananasus, ne pašu zemē augušās jāņog
as, ērkšķogas un dzērvenes. Tai pašā laikā hurma 
satur tikpat daudz vitamīnu un mikroelementu, 
cik minētie augļi un ogas, tāpat olbaltumvielas, 
pektīnus un vairāk kalcija nekā piens, daudz kāli
ja, beta karotīna, dzelzs, joda, vara un magnija. 
Augļu cukuri kopā ar kāliju veido kompleksu, ko 
īpaši iesaka sirds slimniekiem, jo tie baro sirds 
muskuļus, taču nepalielina glikozes līmeni asinīs 
tik strauji, kā tas notiek pēc rafinētā cukura lieto
šanas. Hurma veicina sāļu izdalīšanos no ķerme
ņa, aktīvi palīdz nierēm. Taču viena no vērtīgāka
jām hurmas īpašībām ir augstais karotīna sastāvs. 
Ir zināms, ka karotīna bagātu augļu un dārzeņu 
(ķirbju, sarkanās un oranžās paprikas, tomātu, 
arī burkānu) lietošana uzturā novērš saslimšanu 
ar onkoloģiskām slimībām, it īpaši plaušu audzē
jiem, tāpēc bijušajiem un esošajiem smēķētājiem 
noteikti vajadzētu ēst minētos dārzeņus un cieši 
sadraudzēties ar hurmu, kas turklāt uzlabo arī 
asins sastāvu un atvaira vairogdziedzera slimības.

Tāpēc ziemā veselīgo un dzīves sparu vairojo
šo augļu groziņam allaž vajadzētu būt pilnam. 

Lai izvēlētos sev piemēro-
tāko, ieskatīsimies dažu 
augļu „biogrāfijās”.

SALDAIS ČIEKURS
Tas, protams, ir ananass! 

Atšķirībā no citiem augļiem tas 
neaug kokos, bet gan uz zemes 
un pieder pie bromēliju dzimtas, 
tāpēc vērtīgo vielu, ko satur ananass, 
sauc par bromelīnu. Tas ātri sašķeļ 
olbaltumvielas, tādēļ veicina gremošanu. 
Bez bromelīna ananass satur gandrīz visus 
zināmos vitamīnus un gandrīz 20 mikroele
mentu, kas savukārt rosina laimes hormona – 
serotonīna – izdalīšanos organismā. Augstais 
C vitamīna saturs palīdz paaugstināt imunitā
ti, bet lielais ūdens daudzums attīra ķerme
ni, tāpēc ananasus vēlams ēst tiem, kurus 
nomoka liekais svars. Kaut gan ananass satur 
daudz saldvielu, tam ir zems kaloriju saturs. 
Svaigs ananass vai tā sula palīdz veseļoties 
pēc elpošanas orgānu slimībām, īpaši bronhī
ta, jo šķīdina gļotas un rosina to izdalīšanos.

Ananass noder arī kosmētikā; sula balina 
pigmenta plankumus, bet samaltu mīkstumu 
var lietot kā pīlinga krēmu, tikai jāatceras, ka 
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A U N S
Brīvdienās vēlme atpūsties no spraigā dienu ritma. Atrodi 
brīdi vienatnei un palūdz, lai mājinieki pret to izturas ar 

sapratni. Darbā jaunnedēļ paredzamas pārmaiņas uz labo pusi, taču 
pašam jāpacenšas. Strādā čakli un seko līdzi, lai tas algas dienā 
atspoguļojas naudas izteiksmē.

V Ē R S I S  
Priekšplānā izvirzīsies privātā dzīve, labprāt gādāsi par 
savējiem un komunicēsi ar radiniekiem. Brīvdienās 

dodies un kultūras pasākumu vai draugu ballīti, tas uzlādēs ar ener
ģiju. Lai nākotnē pavairotu ienākumus, ir vērts pievērsties mācībām 
vai pieredzes papildināšanai. Ieguldi izglītībā, tas atmaksāsies.

D V Ī Ņ I
Sekmīgi izdosies realizēt dažādas ieceres un sen izlolotus 
plānus. Ar sirdi un dvēseli dzīvosi līdzi visam, kas notiek 

darba vidē. Teču neaizmirsti, ka tava uzmanība vajadzīga arī māji
niekiem. Ja rodas saspringta situācija, neturi sakāmo pie sevis, bet 
mierīgi izrunājies. Palutini savus mīļos.

V Ē Z I S
Prātā nāks viedas atziņas un noderīgas domas. Būsi 
noskaņots jauniem sasniegumiem. Tomēr ir vērts ieklau

sīties arī līdzcilvēku viedoklī. Labāki ienākumi, ja strādāsi komandā 
un būsi atvērts jauniem sadarbības piedāvājumiem. Izvēlies uztica
mus un zinošus kompanjonus. Mājas darbi paliks otrajā plānā.

L A U V A
Piemērots laiks, lai sakārtotu mājas saimniecību, paveik
tu uzpošanas darbus un rosītos virtuvē. Brīvdienās ieprie

cini ģimeni un sagādā savējiem patīkamus brīžus. Darbā var lik
ties, ka tu paveic vairāk, nekā tas tiek atalgots. Ļauj priekšniecībai 
noprast, ka esi pelnījis algas pielikumu.

J A U N A V A
Brīvdienās kopā ar savējiem ieplāno izbraucienu, ekskur
siju vai dodies izbaudīt ziemas priekus uz kalna vai slido

tavā. Gūsi enerģiju un dzīves sparu. Nākamajā nedēļā būs daudz, 
ko darīt profesionālajā jomā. Vari mainīt darba apstākļus, kaut ko 
uzlabojot un attīstot.

S V A R I
Strādāsi ar iedvesmu un būs labas radošas idejas. Kolēģi 
un priekšniecība novērtēs tavu veikumu. Brīvajā laikā 

mierīgi atpūties, dodies garākā pastaigā vai pievērsies nodarbēm, 
kas uzlabo veselību. Attiecībās vēlēsies harmoniju un līdzsvaru, taču 
nevajag piekāpties itin visā.

S K O R P I O N S
Laba izpratne par situācijām un cilvēku izjušana. Ātri sapra
tīsi, kas kuram „aiz ādas”. Darba problēmas neņem dziļi 

pie sirds, jo grūtības ir pārejošas. Privātajā dzīvē romantikas, sirds 
siltuma un mīlestības laiks. Ja esi ar kādu kopā, sarīko jauku brīv
dienu pasākumu divatā.

S T R Ē L N I E K S
Esi modrs, turi acis un ausis vaļā, jo var rasties iespē
jas labi nopelnīt. Esi tālredzīgs un rēķini solīti uz priek

šu. Svarīgi netērēt spēkus darbiem, kam nav atdeves. Vari iegādā
ties kādu vērtīgu pirkumu vai ieguldīt izglītībā. Brīvdienas pavadi ar 
tuviem cilvēkiem, izrunājoties par svarīgo.

M E Ž Ā Z I S
Var rasties interese par filozofiskām tēmām, meklēsi 
atbildes uz sev svarīgiem jautājumiem un dziļi sirdī vēlē

sies kaut ko ikdienas dzīvē mainīt. Dari to pamazām. Kaut vai ieprie
cinot sevi ar ikdienišķiem, bet patīkamiem sīkumiņiem. Iegādājies 
jaunu garderobi, rotaslietas vai parfimēriju. 

Ū D E N S V Ī R S
Vari apdomāt jaunas karjeras iespējas vai privātā bizne
sa attīstīšanu. Tev ir darba spējas un idejas – kāpēc gan 

ļaut, lai ar tām pelna citi? Pēkšņi sapratīsi, kā pavairot ienākumus. 
Svarīga arī attiecību tēma – sirdi sildīs mīlestība un kaut kur dvēselē 
sajutīsi plaukstam pirmos sniegpulksteņus.

Z I V I S
Interesēsies par visdažādākajām tēmām, ieklausīsies cil
vēkos un apkoposi informāciju. Tavi padomi tuviniekiem 

ļoti noderēs. Darbā neuzņemies pārāk daudz, var rasties pārpūle. 
Esi apdomīgs tēriņos un mirkļa iespaidā nepērc mantas, kas tā īsti 
nav nepieciešamas.
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Policists uz ielas aiztur studentu un 
sāk dokumentu pārbaudi:  
– Tātad nestrādājam...  
Students: – Nestrādājam.  
Policists: – Valsts naudiņu rijam...  
Students: – Rijam.  
Policists: – Studenti tātad esam...  
Students: – Nē, students esmu  
tikai es.

Bagāta sieviete iepērkas dārgā vei
kalā. Pienāk ubags un saka: “Es 
neesmu jau četras dienas ēdis!”  
Sieviete nopūzdamās atbild: – “Kaut 
man būtu jūsu gribasspēks!”

Policists aptur smago automašīnu 
un saka vadītājam: Es jums jau sep
tīto reizi aizrādu, ka jums krava birst 
laukā!  
 Un es jums jau septīto reizi 
skaidroju, ka šī ir ielu kaisā
mā mašīna!, atcērt vadītājs.

Sarunājas divas blondīnes.  
 Zini, vakar biju supermārketā, kad 
pēkšņi elektrība pārtrūka. Tā man 
nācās 2 stundas liftā nostāvēt.  
 Jā, es arī tur vakar biju, un 
dabūju 2 stundas uz slīdo
šajām kāpnēm nostāvēt!

Vīrietis brauc liftā. Pie viņa iekāpj 
seksīgi tērpta sieviete. Viņa aplaiza 
savas koši krāsotās lūpas un uzru
nā vīrieti erotiskā balsī: Dari ar mani 
kaut ko, lai es justos kā īsta sieviete!  
Vīrietis aplūko dāmu, noģērbj 
kreklu, nomet to uz grīdas un 
saka: Izmazgāt un izgludināt…

Puisis stāsta draugam:
 Pārrodos mājās un ieraugu guļam
istabā svešas vīriešu bikses!
Draugs:
 Un ko sievai teici?
Puisis:
 Teicu, ka labāk būtu mani 
krāpusi, nekā zagusi!

Šveices bankā ieiet jaunais krievs un 
klusi čukstot bankas klerkam saka:
 Es gribētu pie jums atvērt 
kontu, vai tas ir iespējams?

Klerks atbild apstiprinoši un jautā, 
cik tad klients vēlas noguldīt. 
Jaunais krievs vēl klusāk nočukst, 
ka noguldīs trīs miljonus eiro. 
Bankas klerks to noklausījies saka:
 Jūs droši varat runāt skaļi. Pie 
mums nabadzība nav netikums!

FIB izsludina konkursu aģenta dar
bam. Līdz galējai atlasei nonākuši 
trīs kandidāti – divi vīrieši un viena 
sieviete. Tiek uzdots pēdējais pār
baudes uzdevums. Katram kandi
dātam iedod ieroci un saka: Aiz šīm 
tērauda durvīm sēž jūsu sieva, ejiet 
un nogaliniet viņu!  
 Jūs tak to nedomājat nopietni?, 
vaicā pirmais kandidāts. Nē, to es 
nedarīšu!  
 Tad jūs neesat šim darbam piemē
rots, varat iet.  
Nākamais kandidāts ieiet norādītajā 
telpā, uzkavējas tur kādu brītiņu, tad 
atgriežas saraudātām acīm.  
 Es mēģināju, taču nespēju to izda
rīt.  
 Tad arī jūs neesat atbilstošs, ejiet.  
Sieviete saņem to pašu uzdevu
mu, viņai jānogalina vīrs. Viņa ieiet 
telpā, dzirdami šāvieni, tad skaļi bļā
vieni, saucieni, dauzīšana pret sienu 
un durvīm, līdz iestājas klusums. 
Sieviete iznāk no telpas, noslauka 
sviedrus no pieres un saka:  
Jūs bijāt man tukšas patronas iede
vuši, nācās viņu ar krēslu nosist!

 Sveiks!  
 Sveiks!  
 Ko dari?  
 Presīti kačāju!  
 Kas tā tāda?  
 Ļoti derīga veselībai un figūrai!  
 Iedod adresi, es arī nokačāšu!

 Kas ir sabalansēta diēta?  
 Cepums katrā rokā.

Satiekas divi draugi. Viens jautā:
 Tu esot bijis Havaju salās? Kā tev 
tur patika?  
Otrs:
 Ne visai. Es biju domājis, ka tur 
visi staigā svārkos no palmu lapām 

un ar kokosrieksta čaumalu kā gal
vassegu. Bet tad izrādījās, ka es tur 
tāds viens pats esmu! 

Būt makšķerniekam izmaksā daudz 
lētāk, nekā būt medniekam. Jo kad 
tu trīs dienas esi uzdzīvojis ar sve
šām sievietēm, bet pēc tam aiz
domu novēršanai nopērc zivi, tā ir 
viena nauda, bet ja jāpērk meža
cūka vai briedis – pavisam cita.

Sieviete – ārste ar sasāpējušos 
kaklu klusiņām saka pacientam: 
“Izģērbieties!”  
“Un jūs?”, tikpat klusiņām pajautā  
pacients…

Sēž noskrandusi, krunkaina večiņa un 
glāsta runci. Pēkšņi ierodas feja un 
saka: “Man tevis žēl, māmuliņ, tavs 
mūžs nav bijis no vieglajiem, tāpēc 
gribu izpildīt tev kādu vēlēšanos...“  
Večiņa padomā un saka: “Es vēlos 
būt jauna, glīta princese un mans 
runcis lai pārvēršas par princi.” 
Viss notiek kā večiņa vēlējusies: 
viņa guļ pilī, glaunā guļamista
bā un blakus glaužas skaists prin
cis. Princis velta princesei mīļu ska
tienu un saka: “Nu ko, tagad tu 
nožēlo, ka toreiz mani izkastrēji?”

Viesmīlis: 
 Kungs, jūsu glāze ir tukša. Vai vēla
ties vēl vienu?  
 Un ko lai es iesāku ar divām tuk
šām glāzēm?, brīnās kungs.

Meitene vaicā puisim:
 Es tiešām esmu resna?
Puisis:
 Nu, Visuma mērogā, nē…

Mūks brauc pilnā autobu
sā. Stumdīšanās un grūstīšanās. 
Kāda jauna sieviete tiek piespies
ta mūkam cieši klāt. Viņa sajūt ko 
cietu, veras ar šķelmīgu skatu pret 
mūku un koķetīgi nosaka: “Ohho
ho... !”  
Mūks atbild: “Tas, meite
nīt, nav nekāds ohhoho, 
tās ir klostera atslēgas.”

G 
arākajā tiesas procesā Latvijas vēsturē, t.s. Lemberga lietā ir pienācis laiks izšķirošajiem notikumiem 
– tiesu debatēm un sprieduma pasludināšanai. Tiesa gan, par gaismu tuneļa galā vēl runāt pāragri, jo 
apsūdzības uzturētājs ziņo, ka apsūdzības runa vien ir 5000 lappušu gara. Protams, ne mazāk runīgi būs 
arī apsūdzētā advokāti. Tātad beigu sākums vēl nepienāks tik drīz. Kas zina, varbūt lietas iztiesāšana būs 
jāturpina vēl nākamajai un aiznākamajai tiesnešu paaudzei. Turklāt šī jau ir tikai pirmās instances tiesa...



ОВЕН
B выходные возникнет желание отдохнуть от напряженного ритма 
жизни. Найдите время, чтобы побыть наедине с собой, и попроси-
те домашних отнестись к этому с пониманием. На работе возмож-

ны перемены к лучшему, но и вы для этого должны постараться. Работайте 
добросовестно и следите, чтобы в день зарплаты ваш труд был достойно 
вознагражден. 

ТЕЛЕЦ 
На первый план выйдет личная жизнь, вы с удовольствием буде-
те заботиться о своих близких и общаться с родственниками. В 

выходные отправьтесь на культурное мероприятие или дружескую вечерин-
ку, это поможет зарядиться энергией. Для того чтобы в будущем увеличить 
доход, стоит заняться учебой или усовершенствовать свои профессиональ-
ные навыки. Вкладывайте в образование, это окупится. 

БЛИЗНЕЦЫ
Вам удастся успешно реализовать давно вынашиваемые планы. 
Душой и сердцем вы будете переживать события в рабочей жизни. 

Однако не забывайте о том, что ваше внимание требуется и семье. Если воз-
никает напряженная ситуация, не держите мысли при себе, спокойно погово-
рите. Побалуйте своих любимых. 

РАК
Вы будете необычайно прозорливы, вас посетят мудрые мысли. 
Вы будете настроены на новые достижения. Однако стоит прислу-

шаться к точке зрения близких. Увеличить доход позволит работа в команде, 
также рекомендуется быть открытым для новых предложений. Выбирайте 
проверенных и знающих компаньонов. Домашние хлопоты отойдут на вто-
рой план. 

ЛЕВ
Подходящее время, чтобы сделать домашние дела и поколдовать 
на кухне. В выходные порадуйте семью и сделайте своим домаш-

ним приятный сюрприз. На работе может сложиться впечатление, что вы 
делаете больше, чем вам платят. Дайте начальству понять, что вы заслужи-
ли прибавки к зарплате. 

ДЕВА
B выходные вы смело можете запланировать вместе со своими 
близкими поездку, экскурсию, а также отправиться кататься с горки 

или на лыжах. Это позволит вам зарядиться энергией и придаст сил для 
дальнейших свершений. На следующей неделе вас ждет много работы. Вы 
можете заниматься улучшением условий труда. 

ВЕСЫ
Вы будете работать с вдохновением, вас посетят прекрасные 
творческие идеи. Коллеги и начальство оценят ваш вклад. В сво-

бодное время рекомендуется хорошенько отдохнуть, отправиться на про-
гулку или уделить внимание тем занятиям, которые укрепляют здоровье. 
В отношениях захочется гармонии и равновесия, однако не стоит во всем 
уступать. 

СКОРПИОН
Ваша проницательность позволит вам верно оценивать события 
и прекрасно чувствовать людей. Вы сразу поймете, что на уме у 

окружающих. Не принимайте близко к сердцу проблемы на работе, трудно-
сти отступят. В личной жизни – время романтики, душевного тепла и любви. 
Если у вас есть вторая половинка, то устройте романтический вечер вдвоем. 

СТРЕЛЕЦ
Будьте бдительны, смотрите по сторонам и держите ухо востро 
– может представиться возможность хорошо заработать. Будьте 

дальновидны, просчитывайте свои действия на шаг вперед. Важно не тра-
тить силы на ту работу, которая не приносит отдачи. Можете сделать каку-
ю-нибудь ценную покупку или вложить средства в образование. Выходные 
рекомендуется провести с близкими людьми – поговорите с ними о том, что 
для вас важно. 

КОЗЕРОГ
У вас может возникнуть интерес к философским темам, вы буде-
те искать ответы на важные для вас вопросы, в глубине души вам 

захочется что-то поменять в привычном ходе событий. Делайте это постепен-
но. Порадуйте себя приятными мелочами. Обновите гардероб, приобретите 
для себя новые украшения или парфюмерию. 

ВОДОЛЕЙ
Подходящее время, чтобы обдумать вопрос о начале новой карье-
ры или развитии частного бизнеса. Вы обладаете работоспособ-

ностью и прекрасными идеями – почему кто-то другой должен зарабаты-
вать на этом? Вы неожиданно поймете, как увеличить доход. Важна также 
тема отношений – ваше сердце будет согрето любовью, в душе расцветут 
подснежники. 

РЫБЫ
Вас будут интересовать самые разнообразные темы, вы станете 
прислушиваться к людям и обобщать информацию. Ваши сове-

ты очень пригодятся близким. На работе не берите на себя слишком много, 
можете перенапрячься. Будьте благоразумны в тратах, не покупайте ненуж-
ных вещей под влиянием сиюминутного порыва.
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- Почему вы отрицаете свою вину, 
подсудимый? Ведь на допросе в 
полиции вы во всём признались, – 
говорит судья. 
- Да, господин судья, но 
моему адвокату удалось убе-
дить меня, что я невиновен.

Вовочка: 
- Мама, меня исключили из школы. 
- За что, Вовочка? 
- Не знаю, наверное, под 
сокращение попал.

- У меня жена на диету села, да и 
вообще не ест после шести часов. 
- И как она, выдерживает? 
- Обычно до семи-полвосьмого.

- Скажите, уважаемый, каковы 
шансы на успех? Дадут ли реани-
мационные мероприятия надежду, 
что мы его не потеряли навсегда? 
Я не представляю, как мы будем 
без него жить. Боже, ты слышишь 
меня? Если тебе непременно 
нужно кого-то забрать, забери кого 
хочешь, только не его. Хоть кота! 
- К сожалению, должен вам 
сообщить, что ваш холодиль-
ник не подлежит ремонту.

- Как тебе не стыдно? Ты говоришь 
своим друзьям, что ты женился на 
мне только потому, что я хорошая 
повариха. Хотя ты прекрасно зна-
ешь, что я не умею готовить даже 
яичницу.  
- Но, дорогая, должен же 
был я придумать хоть каку-
ю-то причину для брака.

- Моя зубная щетка чистит зубы в 
самых труднодоступных местах, 
а твоя? 
- А у меня нет зубов в труд-
нодоступных местах!

- Если вы желаете, суд предоста-
вит вам адвоката. 
- Благодарю, ваша честь, но лучше 
бы – двух толковых свидетелей.

Маленький мальчик играл с мячом 
на улице. Он пнул его очень сильно, 
и мяч, пробив стекло в окне, упал на 
пол. Женщина выглянула в окно с 
мячом в руках и так ругала мальчи-
ка, что тот убежал. Но ему хотелось 
вернуть свой мячик обратно. 
Через несколько минут он посту-

чал в дверь дома, где жила женщи-
на, и сказал ей: 
- Мой папа собирается прийти и 
починить вам окно. 
Ещё через несколько минут прихо-
дит мужчина с оконным стеклом и 
с инструментами. Женщина пропу-
стила его в дом и вернула мальчи-
ку мячик. 
Когда мужчина вставил стекло, он 
сказал: 
- Это будет стоить вам ровно 
десять долларов. 
- Но разве вы не отец того маль-
чика? – удивлённо спросила жен-
щина. 
- Нет, – он тоже был сильно удив-
лён. – А разве вы не его мать?

Когда он задерживался, она его 
всегда его ждала с ужином, а он 
приносил ей цветы. 
Потом она узнала, что у него 
любовница в цветочном магазине.

- Моя жена в доме должна быть 
как президент! 
- Что, самая главная? 
- Нет, чтобы каждые 4 года я 
мог выбрать себе другую.
 
- Слушайте, а разве закон не обя-
зывает вас иметь здесь аварийный 
выход? 
- Простите, о чем Вы? 
- А вдруг придется спешно поки-
дать помещение? 
- Вася, прекрати паясничать! 
- Эх, ладно!.. Да, я согласен 
взять эту женщину в жены...

- Дорогой, нам надо что-то поме-
нять в наших отношениях.  
- И что же? – Я реши-
ла поменять тебя.

- Вы нам написали в резюме, что 
у вас 64 высших образования. Это 
правда? 
- Ложь. Чистая ложь. У меня 65 
высших. 
- Понятно. А какое ваше послед-
нее место работы? 
- Метро. В переходе метро. 
Киоск «Дипломы».

- Давай как психолог психологу, 
посоветуй, что мне делать: муж не 
любит мою собаку! 
- У тебя есть выбор – отравить 
или утопить. 

- Кого?! 
- Ну, у тебя есть выбор

Отец:  
- Сын, тебя усыновили. 
Сын:  
- Я так и знал, я хочу встретиться 
со своими биологическими роди-
телями. 
- Мы – твои биологические 
родители, а теперь собирай-
ся, новые родители забе-
рут тебя через 20 минут.

- Когда она просила поменять-
ся местами хотя бы на день, то я 
думал, что я буду готовить, а она 
зарабатывать деньги. 
- А получилось как? 
- Я поехал к маме, а она с 
мужиками на рыбалку...

- А почему моя кисонька купила 
две пары сапожек?  
- Ну, как почему? Я ведь кисонь-
ка, а у кисоньки четыре лапки...

- Тебе не кажется, что пора 
заняться делами? 
- Расслабься, сегодня воскресенье. 
- Сегодня вторник. 
- Расслабься, сегодня вторник.

Увидеть жениха до брака в сва-
дебном платье – плохая примета.

Работники музея восковых скуль-
птур только на третий день 
поняли, что кассир умер…
 
- Здравствуй, малыш! Твой папа 
дома? 
- Таки мне надо знать, кто вы 
такой? 
- В каком смысле? 
- Если вы из налоговой, то папа 
пошёл собирать бутылки, шоб 
нас прокормить. Если вы Яков 
Моисеевич, которому папа дол-
жен денег, то папу два дня 
назад похоронили. А если вы 
Марк Ефимович, который дол-
жен папе, то он таки дома.

Короче, все ваши проблемы – 
это фигня, а вот то, что у сома-
лийских пещерных слепых рыбок 
через пару миллионов лет пол-
ностью отключатся внутрен-
ние часы и они потеряют чув-
ство времени – это страшно.

АНЕКДОТЫ

В самом долгом судебном процессе в истории Латвии по так называемому делу Лембергса пришло 
время решающих событий – судебных дебатов и объявления приговора. Правда, говорить о свете 
в конце тоннеля ещё слишком рано, так как прокурор сообщил, что только в обвинительной речи 
5000 страниц.  Конечно, не менее разговорчивыми будут и адвокаты обвиняемого. Следовательно, 
начало конца ещё так скоро не наступит.  Кто знает, может быть слушание дела придётся продол-

жить ещё следующему и за ним ещё одному поколению судей. К тому же это только суд первой инстанции…
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Разгром «ВЕНТА–2002» 
в Даугавпилсе
Тяжелое поражение в игре первой лиги 
чемпионата Латвии по хоккею пережи-
ли нынешние чемпионы – вентспилс-
ский хоккейный клуб «ВЕНТА–2002», со 
счетом 1:9 проигравший «Daugavpils/LDz 
Cargo». Если в первом периоде было 
пропущено две шайбы, то во втором 
периоде шайба в ворота гостей залетела 
шесть раз. Лишь на 52-й минуте встре-
чи Оскару Григулису удалось забросить 
шайбу престижа. В общем зачете с 25-ю 
очками в 14 играх вентспилчане опусти-
лись на пятое место. 

Достижения тяжелоатлетов 
в Германии 
На прошедших в Германии международ-
ных соревнованиях победителем среди 
мужчин, по таблице Синклера, стал 
Ритварс Сухаревс, который в рывке взял 
150 кг, а в толчке – 180 кг, что в сумме 
составило 330 кг. Артурс Плесниекс 
занял второе место, в рывке подняв 170 
кг, в толчке – 210 кг, что в сумме соста-
вило 380 кг. 

Лыжная беговая трасса
Возле восточного склона лыжной горы 
вентспилсского «Парка приключений», 
где находится футбольное поле, доступ-
на и лыжная трасса. Длина одного круга 
– 350 м. Есть трасса как для конькового, 
так и для классического хода. Вечером 
трасса освещается. В парке можно арен-
довать инвентарь. 

Золото и серебро у себя дома
На прошедшем в легкоатлетиче-
ском манеже олимпийского центра 
«Вентспилс» Открытом чемпионате 
Балтии вентспилсские стрелки из лука 
завоевали две медали. В командных 
соревнованиях среди мужчин вентспил-
чанин Давис Блазе вместе с Эдуардом 
Лапсиньшем и Янисом Апситисом побе-
дили в классе «Олимпийский лук», а в 
классе «Компактный лук» среди женщин 
вентспилчанки Янета Гринвалде и Алина 
Косматинска вместе с Юлией Олексеенко 
получили серебряную медаль. 

Опытный тоголезский игрок 
в Вентспилсе 
ФK «Вентспилс» официально заклю-
чил договор с еще одним легионером 
– опытным защитником Абдул-Гафаром 
Мамахом из Того, который в сборной 
своей страны провел 85 игр. Это уже 
не первый футболист из молдавского 
клуба «Дачия», в котором ранее глав-
ным тренером работал нынешний тренер 
вентспилчан, а владельцем был нынеш-
ний руководитель вентспилсского клуба 
– российский предприниматель Адлан 
Шишханов. 

Товарищеский матч с 
топовым российским клубом
Футболисты ФК «Вентспилс» провели 
еще одну проверочную игру на прохо-
дящих в Испании сборах, где со сче-
том 1:3 уступили клубу из Уфы, занима-
ющему шестое место в Премьер-лиге 
России. Единственный гол в ворота рос-
сиян забил результативный нигерийский 
нападающий Аделеке Акиньеми. 

Ломажс приближается 
к дебюту в сборной 
Главный тренер латвийской мужской 
баскетбольной сборной Арнис Вецвагарс 
назвал имена 14 баскетболистов, кото-
рые продолжат готовиться к играм ква-
лификационного турнира Кубка мира. 
Среди названных спортсменов – игрок 
БK «Вентспилс» Рихардс Ломажс, кото-
рый близок к дебюту в национальной 
сборной. В главную команду страны вер-
нется и еще один вентспилчанин – Давис 
Леясмейерс. 

У дзюдоистов в Таллинне – 
9 медалей
В прошедшем в столице Эстонии 
Таллинне детско-юношеском турнире 
по дзюдо спортсмены из вентспилсского 
клуба завоевали девять медалей. В своей 
возрастной группе победу праздновали 
Мария Селезнева, Артурс Вишняускас, 
Александр Чувизов и Виктория Кергалве. 
В крупном турнире участвовали 47 спор-
тивных клубов из десяти государств. 

НОВОСТИ СПОРТА

www.nnvt.lv
Tел. 63607300.

«Noord Natie Ventspils Terminals» – 
многофункциональный центр перевалки грузов 

Быстрые, надежные и качественные услуги  

Соответствующая инфраструктура  

Паромные линии из Вентспилса 

Зимние Олимпийские игры в Пхенчхане 
близятся к завершению. До воскресенья еще 
будет разыграно достаточно много комплек-
тов медалей. Радует, что Латвии наконец уда-
лось в этом году завоевать олимпийскую 
медаль. Приятно вдвойне, что это сделала 
латвийская бобслейная команда под руко-
водством вентспилчанина Сандиса Прусиса: 
в конкуренции среди экипажей двоек наши 
Оскарс Мелбардис и Янис Стренга выиграли 
бронзовую медаль. 

С уважением и почтением

Мелбардис получил сотрясение мозга, экипаж был отозван с сорев-
нований. После этих состязаний О. Мелбардис обратился к карьере 
пилота. Его рост был головокружительным, что позволяло уже четы-
ре года назад называть спортсмена одним из лучших в мире. Четыре 
года назад в Сочи он занял пятое место в соревнованиях среди 
двоек, а также получил серебро среди четверок. С тех пор он среди 
двоек получил по одному серебру в чемпионатах мира и Европы, 
а среди четверок выиграл золото в чемпионатах мира и Европы, а 
также завоевал несколько бронзовых медалей. 

Состязания продолжают и наши шорт-трекисты. Роберто Пукитис 
свои вторые соревнования уже завершил. Ему и второму вентспил-
чанину Роберту Янису Звейниексу не удалось в четвертьфинале 
преодолеть барьер в дистанции на 1000 м. К тому же, так совпа-
ло, что оба вентспилчанина стартовали в одном забеге и в начале 
дистанции решили держаться позади, вступив в борьбу за место в 
двойке лучших лишь в последнем круге. На последних метрах луч-
шая позиция была у Р. Пукитиса, который старался вырвать победу, 
однако остался третьим и не квалифицировался в полуфинал. Не 
хватило совсем немного. В свою очередь, Р. Я. Звейниекс занял 15-е 
место в общем зачете. 

Для Р. Я. Звейниекса на этой неделе соревнования еще продол-
жались. Он успешно преодолел квалификационный тур в дистанции 
на 500 м. В своем предварительном забеге вентспилчанин занял 
уверенное второе место и попал в четвертьфинал. К тому же, лат-
вийский спортсмен финишировал, установив новый рекорд Латвии – 
40,563 секунды. Он показал седьмой результат в предварительных 
соревнованиях. 

Однако в четвертьфинале спортсмену не повезло. В одном забе-
ге со Звейниексом стартовал один из главных фаворитов – кита-
ец У Дацзин, который четыре года назад в Сочи на этой дистанции 
стал вице-чемпионом. Вместе со Звейниексом за место в полуфи-
нале боролись казах Нурберген Жумагазиев, кореец Хван Де Хон и 
японец Кейта Ватанабе. После старта именно китаец и Звейниекс 
вышли на первые два места, и посередине дистанции латышский 
спортсмен имел достаточно большое преимущество в борьбе за 
третье место. Однако на самом финише у Звейниекса ускользнула 
из рук практически полученная путевка: на финишной прямой вент-
спилчанина обошел кореец… 

С обытия развивались очень 
напряженно и вызывали непод-
дельный интерес. Если, напри-
мер, в скелетоне среди муж-
чин уже после первой полови-

ны соревнований можно было практически с 
уверенностью сказать, кто станет чемпионом, 
то среди двоек трудно было что-либо пред-
сказывать. В первом заезде лидерами стали 
О. Мелбардис и Я. Стренга, тогда как Оскарс 
Киберманис и Матис Микнис показали чет-
вертый результат. Во втором заезде экипаж 
лидеров ошибся на втором вираже и стал 
десятым, в общем зачете отступив на четвер-
тую позицию. Экипаж О. Киберманиса после второго заезда ока-
зался на шестом месте. 

Перед последним заездом двойка О. Мелбардиса отставала от 
почетного третьего места лишь на 0,03 секунды. Оставалось толь-
ко безукоризненно проехать, чтобы занять место на пьедестале. И 
это прекрасно удалось, получена бронзовая медаль. Второй экипаж 
перед решающим заездом был седьмым, однако в последнем стар-
те стал четвертым, заняв в результате девятую позицию. 

«Возможно, сейчас в это никто не поверит, но нашими амбициями 
было завоевать медали. Во-первых, стартовать лучше, чем в Сочи, 
но медаль мелькала перед глазами. Я знал, что сани здесь будут 
бежать, однако из ритма выбили проблемы со здоровьем, а в старте 
двоек разбег особенно важен», – цитирует сказанное спортсменом 
после финиша агентство LETA. 

«Сейчас есть некоторая неудовлетворенность вторым заездом. Но 
лучше так, чем по-другому. Была упорная борьба до самого конца, 
чего я и хотел, чтобы после первого дня не было ощущения обречен-
ности. Перед последним заездом первые пять пилотов были в пре-
делах 13 сотых секунды, каждый из них мог быть первым или пятым. 
Он проехал так, что можно перед ним снять шляпу. Он собрался и 
выполнил то, чего мы от него ожидали. Я думаю, что он из тех пяти 
парней проехал лучше всех», – так, в свою очередь, прокомментиро-
вал С. Прусис. 

Серьезной проверкой на прочность стала и полученная в этом 
сезоне травма ноги: «Травма незадолго до Олимпиады была тяже-
лым ударом. Все планы по подготовке были написаны, все сплани-
ровано, я находился в хорошей форме, и тут вдруг – травма. Два дня 
сидел дома и «грузился», придумал план В, и мы пошли дальше. 
Общими усилиями справились с травмой, хотя многие не надеялись, 
что мы будем здесь». 

«У нас было так много неприятностей в этом сезоне. Можно было 
бы написать книгу. Еще не все закончилось, однако есть этакое ощу-
щение тяжести. Осис не здоров на все 100%. Заслуживает уважения 
то, как мы через все это прошли», – отметил С. Прусис. 

Возможно, кто-то еще помнит, что недавно отпраздновавший свой 
30-летний O. Мелбардис карьеру бобслеиста начал как разгоняю-
щий и планировал стартовать в Ванкувере, однако после того, как 
больной Янис Мининс пережил тяжелое падение, в котором и сам О. 
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Мороз крепчает, синоптики прогнози-
руют, что температура в окрестностях 
Вентспилса понизится до -20 граду-
сов, а нас все чаще посещают мысли 
о выходных днях. Чем бы заняться? 
Ведь невозможно часами предавать-
ся зимним радостям, хочется в тепло. 
Безусловно, теплый чай, мягкие тапоч-
ки и плед, а также уютно потрескива-
ющий камин – и в выходные можно 
насладиться тихой зимней идиллией. 
Но, дорогой Вентспилчанин, не стоит 
забывать об очень интересных меро-
приятиях, которые будут проходить в 
это время. 

Д обрый смех и воспомина-
ния будут сопровождать тех, 
кто посетит кинотеатр «Rio». 
Начиная с пятницы, по всей 

Латвии будет демонстрироваться посвя-
щенный столетию государства фильм 
«Paradīze 89». На протяжении последу-
ющих дней по одному сеансу будет про-
ходить и в Вентспилсе. Это настоящая 
семейная картина, она понравится как 
большим, так и маленьким зрителям. 
Мамам и папам, бабушкам и дедушкам 
будет интересно вспомнить пережитую 
в конце 80-х годов Атмоду и феномен 
Балтийского пути, а младшим членам 
семьи – познакомиться с такими важны-
ми периодами истории Латвии в развле-
кательной форме. Такова цель создате-
лей фильма. Игровой фильм Мадары 
Дишлере рассказывает о приключениях 
четырех девочек, которые находились 
в деревне во время Балтийского пути. 
Сценарий фильма основан на событиях 
из детства режиссера, его целью явля-
ется всколыхнуть воспоминания в детях 
80-х и их родителях, а также способство-
вать дискуссии между поколениями – о 
Латвии времен Атмоды, о свободе и о том 
лете, после которого все стало иначе. 
Действительно, стоит всей семьей посмо-
треть этот фильм! Некоторое представ-
ление о нем можно получить здесь: ej.uz/
Paradize89Ventspils.

Не просто теплые, а горячие эмоции 
будут царить в Культурном центре. Здесь 
в субботу с 12:00 до 23:00, а в воскресе-
нье с 10:00 до 19:00 пройдет Курземский 
региональный смотр постановок люби-
тельских театров Латвии «Спектакль 
года – 2017». На все представления 
вход свободный. Всего будет представ-
лено 11 (!) спектаклей. Как зачастую 
бывает в региональных любительских 
театрах, предпочтение отдается юмори-
стическим спектаклям, но есть и более 
серьезные постановки. В Вентспилсе 
выступят театры из Валдемарпилса 
(Талсинский край), Балгале и Сабиле, 
а также Талсинский театр им. Кр. 
Валдемара, театры из Салдуса, Ницского 
и Скрундского краев. Правда, на этот раз 
нет ни одного театра из Вентспилсского 
края. Все еще впереди. Интересно, что 
наиболее популярны пьесы Адольфа 
Алунана, на сцене будут представле-
ны целых пять, например, «Бондарь 
и его жена», «Благотворительный 
базар», «Доморощенный» и др. Более 
подробная информация здесь: ej.uz/
TeatruSkate2018.

В свою очередь, в субботу изыскан-
ная атмосфера будет царить в Замке 
Ливонского ордена. Здесь в 15:00 состо-
ится концерт камерной музыки, в котором 
прозвучат произведения четырех выдаю-
щихся композиторов: Соната для виолон-
чели op.40 Дмитрия Шостаковича (1934), 
«Испанская колыбельная» Гундеги Шмите 
(2016), Соната для виолончели Вилниса 
Шмидберга (1978) и «Пьесы-фантазии» 
op.73 Роберта Шумана (1849). Музыка 
прозвучит в исполнении виолончелиста 
Эрика Кришфельда и пианистки Херты 
Хансен. Концерт дополнит рассказ музы-
кального обозревателя Дависа Энгелиса. 
Цена билета всего 2,50 eвро, но число 
мест ограничено! 

Искусство 
согреет своим 
тепломНесмотря на то что солнышко уже смо-

трит в сторону лета, зима, кажется, толь-
ко набрала силу. Многие умеют черпать 
энергию и в зимних радостях, но для 
большинства холода, снег, темнота по 
утрам и вечерам все же не способ-
ствуют жизнерадостности. Kак это 
компенсировать? Ответов может 
быть множество, и один из них 
– употреблять в пищу фрук-
ты, которые напитаны теплом 
южного солнца, и чем больше, 
тем лучше. Это позволит под-
держать организм, уставший 
от зимы. 
Для того чтобы выбрать 
для себя наиболее подхо-
дящий фрукт, заглянем в их 
«биографии». 

Корзина с фруктами зимой

и это не напрасно, так как специалисты по 
питанию признают, что шоколадные сладо-
сти приводят у детей к повышенной возбуди-
мости, гиперактивности, а мандарины успо-
каивают и способствуют спокойному сну. 

Эти фрукты также содержат много витами-
нов и ценных минеральных веществ, а также 
органические кислоты, фруктозу и эфир-
ное масло, которое уничтожает вредные 
микроорганизмы, в том числе, и возбудителя 
дизентерии. Мандарины улучшают пищева-
рение и помогают избавиться от заболева-
ний верхних дыхательных путей. Эфирное 
масло, которое содержится в шкурке, успо-
каивает, помогает избавиться от стресса, 
облегчает засыпание и укрепляет нервную 
систему. 

МАСЛЯНАЯ ГРУША
Так часто называют авокадо, посколь-

ку по форме оно действительно напомина-
ет грушу, а маслянистая мякоть содержит 
много ненасыщенных жиров. По жирности 
лишь оливки превосходят авокадо, а вот 
количество калорий сравнимо с калорийно-
стью вареного картофеля. Вещества, кото-
рые содержит авокадо (самые ценные не 
зеленые, а коричнево-фиолетовые фрукты), 
помогают снизить уровень холестерина в 
крови и способствуют оздоровлению крове-
носных сосудов. В нем мало кислот и много 
волокнистых веществ, что особенно хорошо 
для тех, у кого проблемы с органами пище-
варения или их повышенная чувствитель-
ность, а также склонность к болезням печени 
– в этом случае авокадо действует как про-
филактическое средство. Авокадо содержит 
витамин C, Е и К, а также витамины группы 
B, кальций, железо, фосфор и много калия, 
который укрепляет сердце, поэтому фрукт 
рекомендуется употреблять в пищу детям 
и беременным женщинам. Высокое содер-
жание фолиевой кислоты защищает буду-

щего ребенка от различных 
врожденных аномалий. 

В косметике аво-
кадо используют 

как основу для 
масок, осве-

жающих и 
восстанав-
л и в а ю -
щих увяд-
шую кожу. 
Во время 
с е з о -
на можно 
п о п р о б о -

вать и такую 
диету: три 

дня есть блюда 
из авокадо (с 

обезжиренным тво-
рогом, постным мясом, 

вареным яйцом, различными овощами и 
фруктами) и пить много воды или травя-

ных настоев.

ОТКРЫТИЕ 
АЛЕКСАНДРА 

МАКЕДОНСКОГО
Существует легенда, 

согласно которой зна-
менитый полководец 
Александр Македонский 
впервые попробовал 
бананы в Индии во 
время военной кампа-
нии, затем эти фрук-
ты оказались в Южной 
Европе и, по меньшей 
мере, за пару столе-

тий до нашей эры стали 
культурными растения-

ми. Может быть, и правда 
употребление в пищу бана-

нов объясняет успешность 
военных походов Александра 

Македонского? В бананах много 
глюкозы и витаминов, которые 

невероятно быстро всасываются в 
организме, вызывая настоящий прилив 

сил и взрыв бодрости; комплекс витаминов B 
вкупе с магнием ликвидирует стресс, к тому 
же, банан способствует синтезу в организ-
ме дофамина и серотонина, которые назы-
вают гормонами счастья. Значит, этот фрукт 
может подарить хорошее настроение и при-
лив бурной энергии – его хорошо съесть на 
завтрак серым зимним утром, чтобы улуч-
шить способность к концентрации внима-
ния и память, а также придать бодрости, по 
крайней мере, на полдня. Иногда приходится 
слышать, что от бананов полнеют, но один 
фрукт среднего размера редко содержит 
более 100 калорий и лишь полграмма жиров. 
Несмотря на то что банан не обладает кис-
лым вкусом, который обычно связывают с 
наличием витамина C, он так же богат этим 
витамином, как и цитрусовые. В нем много и 
других витаминов и минеральных веществ, 
особенно калия, который полезен для укре-
пления сердца, а также фосфора, кальция, 
магния и железа. 

ЛЕЧЕБНАЯ ХУРМА
Продолговатые, оранжевые, похожие на 

помидоры плоды хурмы в Латвии не так 
популярны, как бананы или апельсины, 
однако время от времени ими очень полезно 
полакомиться, потому чтo хурма – превос-
ходный, полезный, лечебный фрукт. 

Спелая хурма такая же сладкая, как 
банан, и практически не содержит органиче-
ских кислот, поэтому ее могут есть и те, кто 
страдает повышенной кислотностью желуд-
ка и не может есть цитрусовые и ананасы, 
а также черную смородину, крыжовник и 
клюкву. В то же время хурма содержит столь-
ко же витаминов и микроэлементов, сколь-
ко и упомянутые фрукты и ягоды, а также 
белок, пектины и кальций (которого в этом 
фрукте больше, чем в молоке), много калия, 
бета-каротина, железа, йода, меди и магния. 
Содержащиеся в плоде фруктоза и глюко-
за вместе с калием формируют комплекс, 
который особенно полезен для сердечников, 
так как он питает сердечную мышцу, одна-
ко не повышает гликемический индекс так 
стремительно, как если бы человек употре-
бил в пищу рафинированный сахар. Хурма 
способствует выведению солей из организ-
ма, работе почек. Однако наиболее ценным 
свойством хурмы является высокое содер-
жание каротина. Известно, что употребле-
ние в пищу овощей и фруктов, богатых каро-
тином (тыква, красная и оранжевая паприка, 
помидоры, морковь), является профилакти-
кой онкологических заболеваний, особенно 
опухоли легких, поэтому курильщикам, будь 
то в прошлом или настоящем, рекомендует-
ся есть упомянутые овощи и подружиться с 
хурмой, которая, к тому же, улучшает состав 
крови и помогает уберечься от заболеваний 
щитовидной железы. 

Поэтому зимой корзина с фруктами, при-
носящими здоровье и прилив энергии, всег-
да должна быть полной. 

СЛАДКАЯ ШИШКА
Это, конечно же, ананас! В отли-

чие от других фруктов, он растет не на 
деревьях, а на земле, и принадлежит к 
семейству бромелиевых, а ценное веще-
ство, которое содержится в ананасе, назы-
вается бромелин (бромелайн). Оно расще-
пляет белок, поэтому способствует пищева-
рению. Помимо бромелина, ананас содер-
жит практически все известные витамины и 
почти 20 микроэлементов, которые, в свою 
очередь, способствуют выделению в орга-
низме гормона счастья серотонина. Высокое 
содержание витамина C помогает повысить 
иммунитет, а содержащаяся в плоде вода 
очищает тело, поэтому ананасы рекомен-
дуется есть тем людям, у которых имеет-
ся лишний вес. Несмотря на то что ана-
нас содержит много природного сахара, он 
малокалориен. Свежий ананас или его сок 
помогает восстановиться после перенесен-
ных заболеваний органов дыхания, особен-
но бронхита, так как разжижает cлизь и спо-
собствует ее выведению из организма. 

Aнанас можно использовать и в косме-
тических целях; сок позволяет отбеливать 
пигментные пятна, а перемолотую мякоть 
можно использовать в качестве пилинга, 
только нужно помнить, что из-за высоко-
го содержания кислот такой пилинг может 
вызвать раздражение кожи. 

ЧЕМ БОЛЬШЕ «ПУПОК», 
ТЕМ СЛАЩЕ ПЛОД

Знатоки «китайских яблок», или апельси-
нов, говорят: прежде чем положить апель-
син в корзину, нужно обратить внимание на 
его «пупок» (место, где была веточка). Чем 
он больше, тем слаще плод. Об апельсинах 
как прекрасном источнике витамина C напи-
сано много, но он содержит и множество дру-
гих витаминов. Самые лучшие апельсины 
можно купить зимой. Апельсины и мандари-
ны – лучшее, что можно предложить челове-
ку, страдающему от насморка, кашля и про-
чих зимних хворей. Это настоящая тяжелая 
артиллерия, которая поможет избавиться от 
назойливых вирусов. Апельсиновую шкурку 
хорошо помять в руках и вдохнуть аромат 
эфирное масло, которое богато фитонцида-
ми. Кусочком свежей апельсиновой шкурки 
можно помассировать руки, так как масло 
смягчает и восстанавливает кожу. 

ПОСЛЕ ШОКОЛАДКИ –  
МАНДАРИН

Говорят, что китайцы, 
от которых эти фрукты 
получили свое назва-
ние, имеют обыкнове-
ние дарить друзьям и 
близким мандарины на 
веточке, на которой, по 
меньшей мере, есть 
один листочек; так они 
выражают пожелание 
здоровья, благополучия 
и удачи. Возможно, этот 
обычай частично переня-
ли и в Европе, так как в 
Новый год обычно на стол 
ставят мандарины, их кладут 
в детские подарки со сладостями, 
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САМЫЕ ГРОМКИЕ ЗАДЕРЖАНИЯ НАИБОЛЕЕ 
ВЛИЯТЕЛЬНЫХ ДОЛЖНОСТНЫХ ЛИЦ 

ОФИЦИАЛЬНАЯ И НЕОФИЦИАЛЬНАЯ 
ИНФОРМАЦИЯ  

О том, что над головой Илмара Римшевича 
сгущаются тучи, свидетельствует прозвучав-
шее ещё в январе заявление главного акци-
онера банка “Norvik” Григория Гусельникова 
о том, что одно руководящее должностное 
лицо в Латвии в сфере финансов у банки-
ра лично и через посредников неоднократ-
но вымогало взятки, в противном случае 
последуют репрессии со стороны Комиссии 
по рынку финансов и капитала.   И хотя он 
не назвал имени должностного лица, можно 
было догадаться, что речь идёт о президен-
те БЛ Илмаре Римшевиче. Президент Банка 
Латвии уверял, что утверждения о требо-
вании взяток – неправда.  После короткого 
периода затишья последовал произведён-
ный БПБК обыск дома и на рабочем месте И. 
Римшевича, а немного позднее – задержа-
ние главного банкира государства. За этим 
последовало следующее заявление банка 
“Norvik” – Римшевич взятки вымогал года-
ми, к тому же требовал от банка отмывать 
идущие из России средства.  Эти обвинения 
президент ЛБ отрицает.  БПБК также сооб-
щило, что задержание Римшевича и нача-
тый против него криминальный процесс не 
связан с работой какого-либо в настоящее 
время работающего в Латвии кредитного 
учреждения. Об этом свидетельствует также 
опубликованная Pietiek.com неофициальная 
информация – по заданию Управления по 
борьбе с экономическими преступлениями 
Государственной полиции в течение при-
мерно двух лет прослушивались телефон-
ные разговоры Илмара Римшевича, БПБК к 
этому делу «подключено» только в послед-
ний момент. Криминальный процесс, в рам-
ках которого Управления по борьбе с эконо-
мическими преступлениями проводило след-
ственные действия, был начат в связи с 
предпринимателем Марисом Мартинсонсом, 
Римшевич в рамках этого дела фигурировал 
как контактное лицо Мартинсонса. Однако 
несколько дней назад было принято реше-
ние – выделить из этого криминального про-

Коррупционный скандал вокруг 
главного банкира государства

цесса новый, который и 
будет в ведении БПБК. 

СКАНДАЛЬНОЕ ФОТО
Вечером того же дня, 

когда И. Римшевич после 
окончания срока задержа-
ния в 48 часов был выпу-
щен под залог в размере 
100 тысяч, в публичном про-
странстве появилось скан-
дальное фото, на котором 
президент БЛ виден с вли-
ятельными людьми России, 
в том числе с Дмитрием 
Пильщиковым, который 
в то время был значимой 
фигурой на российском 
рынке оружия и руково-
дил НИИ Информационных 
технологий. 

К о м п р о м е т и р у ю щ а я 
фотография сделана восемь 
лет назад, однако как иссле-
довало Министерство обо-
роны, в базу данных меж-
дународного фотоагентства 
“Scanpix” она помещена только за день до 
опубликования. МО сделало вывод, что это, 
возможно, очень широкая информационная 
операция, чтобы очернить образ Латвии в 
странах Запада и подорвать доверие обще-
ственности к государству. МО также допу-
скает, что это только начало, чтобы извне 
повлиять на внутреннюю политику Латвии 
и ожидаемые выборы в Сейм в октябре 
этого года.  В свою очередь пресс-секретарь 
Владимира Путина Дмитрий Песков сооб-
щил, что Кремль не будет комментировать 
сведения о связи Москвы с задержанием 
президента Банка Латвии.  Наоборот, это 
информационная атака, которая направле-
на против России… Тем временем этот ком-
прометирующий Латвию рассказ побывал на 
первых страницах почти всех влиятельных 
мировых изданий.  “Washington Post” упоми-
нает, что задержание Римшевича вызыва-
ет опасения в связи с его участием в сове-
те Европейского центробанка, к тому же 

он имеет доступ к государственной тайне, 
а также к конфиденциальной информации 
о НАТО и ЕС. Опасения по поводу имею-
щейся в распоряжении Римшевича конфи-
денциальной информации высказало также 
“The Times”. Равным образом зарубежные 
масс-медиа напоминают, что финансовая 
система Латвии уже ранее была связана с 
коррупционными скандалами и скандала-
ми, связанными с легализацией незакон-
но полученных средств. Пятно на мундире 
финансовой системы Латвии основательное. 
Почему обыск дома и на рабочем месте, а 
также задержание главного банкира госу-
дарства производились так громко и с таким 
публичным размахом? Если вспомним ска-
занное начальником БПБК Екабом Страуме 
летом 2017 года - блок по борьбе БПБК не 
должен во внешне видимых процессуальных 
действиях применять тактику, которая похо-
жа на голливудские фильмы с мужчинами в 
масках. Если необходимо произвести каки-
е-то действия, они не должны заканчиваться 
«терзанием» вовлеченных в дело о корруп-
ции лиц «на глазах у общественности».  Что, 
собственно, изменилось? 

БУРЯ В СЕКТОРЕ 
КОММЕРЧЕСКИХБАНКОВ 

Одновременно с этими событиями серьёз-
ная буря затронула финансовый сектор. 
После сообщения департамента по предот-
вращению финансовых преступлений казна-
чейства США (FinCEN) о том, что латвий-
ское руководство банка “ABLV” до 2017 года 
использовало подкуп, чтобы повлиять на 
должностных лиц в Латвии и таким образом 
постараться снизить угрозу своим действиям 
высокого риска, у банка возникли серьёзные 
проблемы.  Так как по мнению FinCEN банк 
ABLV вовлечен в схемы по отмыванию денег, 
что помогло программе ядерного оружия 
Северной Кореи, а также нелегальным дей-
ствиям в Азербайджане, России и Украине, 
США предложили ввести санкции против 
банка и обслуживать счета нерезидентов. 
С момента сообщения США из банка уже 
выведены 600 миллионов долларов.  В этом 
контексте интересным кажется высказанное 
И. Римшевичем о том, что в этот же день, 
когда БПБК проводило обыск в помещениях 
БЛ банк ABLV обратился к Банку Латвии за 
помощью – в целях обеспечения ликвидно-
сти выдать деньги банку под залог ценных 
бумаг в размере одного миллиарда евро. 
После отказа БЛ начались уже известные 
события. В настоящее время Банк Латвии 
выдал банку “ABLV” займ в размере 97,5 
миллионов евро по залог ценных бумаг, а 
Комиссия по рынку финансов и капитала 
просит БЛ выдать ему ещё один чрезвычай-
ный займ. 

Ещё одно связанное с банковскими дела-
ми открытие – это сказанное Римшевичем о 
том, что банк “Norvik” и его владельцы в иске 
в международный третейский суд требуют 
взыскать с Латвии 200 миллионов евро. Иск 
против Латвии по делу, связанному с бизне-
сом ветряного парка “Winergy”, банк   “Norvik” 
в Международный центр по рассмотрению 
инвестиционных споров подал в конце про-
шлого года.  В иске среди прочего также 
утверждается, что у Г. Гусельникова в 2016 
и в 2017 году вымогали взятки.   Гусельников 
взяток не платил и именно поэтому вырос-
ли требования Комиссии по рынку финан-
сов и капитала к банку. Следует отметить, 
что согласно неофициальной информации, 
Гусельников в течение нескольких лет без-
успешно пытается продать банк “Norvik”, 
обращался также к государству, просил, 
чтобы оно выкупило акции банка, в против-
ном случае обещал обратиться в междуна-
родный арбитраж по поводу посягательств 
на инвестиции.  Переговоры между государ-
ством и Гусельниковым закончились безре-
зультатно. Не сложно прогнозировать, что 
получившее громкий международный резо-
нанс задержание И. Римшевича обильно 
льёт воду на мельницу Гусельникова.   

ПРЕЗИДЕНТ БЛ В ОТСТАВКУ 
НЕ ПОДАСТ 

Что обо все этом говорят высшие долж-
ностные лица государства? Говоря слова-
ми Екаба Страуме, они увлеченно занима-
ются «терзанием» президента БЛ «на гла-
зах общественности». Министр финансов 
Дана Рейзниеце-Озола уже на следующий 
день после задержания Римшевича, заяви-
ла – Римшевич должен сложить должност-
ные полномочия. Зато «Почему задержан, 
причины – этого я со своей стороны коммен-
тировать не могу, так как у меня нет ни доста-
точной информации, ни права этого делать». 
Премьер-министр Марис Кучинскис указал: 
«Освобождение {от должности} – тяжелый 
вопрос, но я не представляю себе, как задер-
жанный руководитель банка с очень серьёз-
ными обвинениями может продолжать рабо-
тать».  Римшевич должен подать в отстав-
ку, говорит и президент Раймондс Вейонис. 
“Правоохранительные органы и органы 
финансового надзора должны продолжать 
начатую работу независимо, принципиаль-
но и оперативно, чтобы каждый житель 
Латвии был уверен, что независимо от ста-
туса, должности и влияния коррупционные 
и уголовно наказуемые деяния недопусти-
мы, и виновные будут привлечены к ответ-
ственности».  И таких мнений немало, одна-
ко Илмарс Римшевич сообщил, что не соби-
рается подавать в отставку и все обвинения 
отрицает. 

Задержание президента ГАО LDz 
Угиса Магониса 

6 июля 2015 года, в одиннадцать часов вечера БПБК на Пярнуском шоссе задержа-
ло председателя совета “Latvijas dzelzceļš” Угиса Магониса. Его задержали за получе-
ние взятки в размере полмиллиона евро в связи с многомиллионной закупкой дочернего 
предприятия LDz - “LDz ritošā sastāva serviss” – приобретением четырёх старых дизель-
ных локомотивов у принадлежащего эстонскому миллионеру Олега Осиновскому пред-
приятия “Skinest”.

В отношении Магониса была избрана мера пресечения в виде ареста, но в октябре 
2015 года его освободили под залог в размере 400 000 евро. 

Задержание президента “Latvenergo” 
Карлиса Микелсонса 

Карлиса Микелсонса задержали 15 июля 2010 года после обыска у него в кабинете. 
Причиной задержание было подозрение в получении взятки, злонамеренном исполь-
зовании служебного положения и отмывании денег в связи проектами реконструкции 
Плявиньской ГЭС и Рижской ТЭЦ-2.  

К Микелсонсу в качестве меры пресечения был применён арест, но в августе 2010 года 
он был освобожден под залог в размере 50 000 латов.  

Задержание мэра Вентспилса Айвара 
Лембергса 

Айвара Лембергса задержали утром 14 марта 2007 года, когда он на автомашине Audi 
A8 ехал в Ригу. Лембергса задержали в связи с так называемым делом вентспилсских 
предпринимателей, из которого позднее был выделен отдельный криминальный процесс 
о получении взятки, легализации полученных преступным путём средств и нарушении 
установленных для должностного лица ограничений. 

К Лембергу в качестве меры пресечения применили арест, но в июле 2017 года освобо-
дили, определив в качестве меры пресечения домашний арест.
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Кампания по очернению 
Латвии?
В связи с событиями последних дней 
в банковском секторе и задержани-
ем президента Банка Латвии Илмара 
Римшевича, велика вероятность 
того, что осуществляется организо-
ванная извне масштабная инфор-
мационная операция, допускает 
Министерство обороны. Подобная 
операция по структуре и исполне-
нию идентична тем, которые наблю-
дались в предвыборный период в 
США, Франции и Германии. 

Банку не дадут ни цента?
Государство не будет рисковать 
своими деньгами, чтобы спасти 
«ABLV Bank», подчеркнула министр 
финансов Дана Рейзниеце-Озола. 
Выделенный Банком Латвии заем 
«ABLV Bank» под залог ценных 
бумаг существенно отличается от 
осуществлявшихся прежними пра-
вительствами мероприятий по спа-
сению банков. С 2008 года боль-
ше не существует пуповины между 
государством и банками, когда госу-
дарство спасало банки, вкладывая 
свои средства, поэтому государство 
не будет рисковать ни единым евро, 
подчеркнула министр.

Предлагают отложить 
идею
Учитывая, что Министерство обра-
зования и науки уже начало ряд 
реформ в отрасли, которые планиру-
ется завершить только через несколь-
ко лет, идею о переходе на обязатель-
ное среднее образование пока нужно 
отложить, считает министр образо-
вания и науки Карлис Шадурскис. Не 
имеют среднего образования непол-
ные 11% жителей в возрасте от 25 до 
64 человек, что означает, что боль-
шая часть жителей, несмотря на то 
что среднее образование доброволь-
но, все же его получили. 

Привлечь представителей 
237 профессий
Правительство утвердило спи-
сок профессий, в которых в дан-
ный момент ощущается существен-
ная нехватка рабочей силы и можно 
было бы привлечь зарубежных 
специалистов, применив льготные 
условия. Всего можно будет при-
влечь представителей 237 профес-
сий. Латвийский профсоюз работ-
ников образования и науки выра-
жает обеспокоенность относительно 
включения в список ученых. 

Доклад почти готов
Члены научной комиссии по иссле-
дованию деятельности Комитета 
государственной безопасности еще 
продолжают изучение архивных 
документов, однако окончательный 
доклад с рекомендациями уже почти 
завершен. Комиссия должна прийти 
к соглашению по поводу выводов, 
большая часть документов описана, 
осталась лишь техническая работа. 

Появится площадь 
Свободы
Рижская дума поддерживает идею 
присвоения территории возле памят-
ника Свободы названия «площадь 
Свободы». Возле новой площади 
планируется разместить табличку с 
текстом: «Свое название площадь 
получила в честь столетия провоз-
глашения Латвийской Республики». 

Возросло количество 
преступлений со стороны 
работников МВД 
Бюро внутренней безопасности в 
прошлом году начало на 10% боль-
ше уголовных процессов, чем годом 
ранее. Больше всего процессов 
связано с преступлениями, совер-
шенными должностными лицами 
Государственной полиции, затем 
следуют преступления со стороны 
работников полиции самоуправле-
ния. 30% преступных деяний свя-
заны с насилием или его угрозой; 
затем следуют преступления против 
собственности – различные кражи, 
мошенничество со страховками. 

В ЛАТВИИ

БЕССМЫСЛЕННЫЕ 
КУХОННЫЕ РЕВОЛЮЦИИ

«Я осознаю, что в моей жизни это многое 
может изменить. Как представитель адми-
нистрации предприятия я – в статусе рабо-
тодателя, а в политике добровольно запи-
сываюсь в наемные работники, потому что 
задания мне теперь будут давать товарищи 
по партии, а в отдаленном будущем – воз-
можно, избиратели. Я не считаю справедли-
вым, что, в отличие от руководства предпри-
ятия или учреждения, работодатели-избира-
тели на своего представителя после того, как 
он стал депутатом, больше практически не 
могут повлиять, не то что уволить. Можно, 
конечно, сослаться на высказывание Марка 
Твена о том, что, если бы от выборов хоть 
что-нибудь зависело, влиятельные люди их 
давно отменили бы», – Алина не боится иро-
низировать по поводу общественно-полити-
ческих процессов. 

«Возможно, классик прав, но ничего лучше 
демократии за столетия не придумали», – 
Алина убеждена, что вроде бы непропорци-
ональное количество партий в Латвии имеет 
позитивное значение. Состоящие в них люди 
не распаляют себя участием в бессмыслен-
ных кухонных революциях, а учатся думать, 
сравнивать, аргументировать и выходить в 
общество со своей точкой зрения. Это может 
нравиться или отвергаться, но представляет 
определенный слой общества, который даже 
тяжеловесы власти и политики больше не 
осмеливаются толкнуть в сторону. 

СПАСИБО ЗА ТО, 
ЧТО ЯВЛЯЕТСЯ НОРМОЙ

«К тому же, когда вместе собираются люди 
со схожими взглядами, это позволяет чисто 
по-человечески лучше узнать и понять друг 
друга», – Алина вспоминает не такое дале-
кое прошлое, когда естественной казалась 
дружба между семьями, развлекательные и 
спортивные мероприятия, организованные 
профсоюзами при поддержке администра-
ции, которые сейчас происходят все реже. 
Причина – на все это нужны деньги, что не 
каждая семья и рабочее место могут себе 
позволить. Необходимость человеческого 
общения Алина иллюстрирует почти курьез-
ным примером с недавнего учредительного 
собрания Курземского регионального отде-
ления партии «Время перемен», когда один 
из молодых ее участников подошел к ней 
и сказал: «Я никогда не думал, что вы так 
прекрасно говорите по-латышски. Спасибо!» 
Я поняла, что он благодарит за уважение, 
выказанное к его народу и языку, что для 
меня, которая родилась в Латвии, выросла в 
смешанной русско-латышской семье, рабо-
тает в многонациональном коллективе, всег-
да было нормой. Мама с детства не уста-
вала повторять, что стыдно не знать языка 
той страны, в которой живешь. Ей самой 
он нелегко давался, и у меня были про-
блемы, так как я училась в русской школе. 
Я старалась по-латышски говорить с отчи-
мом Атисом, он мои умения иногда называл 
«чангальскими», но я не отступала, и сейчас 
по-латышски могу говорить на любую тему. 
Самой приятно!

Да, в свое время в порту существовало 
самодостаточное, в основном русскоязычное 
образование, в известной степени это имеет 
место и сейчас. Но портовики все больше 
ценят и принимают другое отношение, осно-
ванное на уже упомянутом взаимном уваже-
нии. Знание нескольких языков уже становит-
ся жизненной необходимостью: с сокращени-
ем транзитного потока может потребоваться 
смена профессии, придется оказаться в дру-
гой рабочей среде. Руководители портовых 
строений и докеры во время сокращения гру-
зов и сейчас, чтобы содержать семьи, при-
нимают предложения временно поработать 
в портах Голландии или Финляндии. Их там 
ценят, но они обычно стремятся побыстрее 
вернуться в Вентспилс, как только здесь 
появляется возможность работать. А с собой 
они привозят не только новый позитивный 

рабочий опыт, но и знание языков, теперь 
по-английски для них говорить не проблема. 

ДАЛЕКО НЕ «СУХАРЬ»
В должностные обязанности Алины вхо-

дит не только юридическая поддержка акци-
онерного общества ВТП, но и работа с пер-
соналом коллектива, контроль за соблюде-
нием требований к рабочей среде и качеству, 
контакты с тремя профсоюзами работников 
порта. Что касается общественной активно-
сти, то тут отдельный разговор. 

«В порту очень разные люди, которые 
работают в разных условиях. Но, насколько 
это в моих силах, каждого я стараюсь при-
нять и понять как личность. Общее – они все 
гордятся тем, что имеют отношение к порту 
как вечной ценности, без которой Вентспилс 
выглядел бы как простой провинциальный 
город, какими бы гладкими ни были улицы и 
яркими цветочные клумбы». 

Принадлежность к коллективу портовиков 
своей удачей считает и Алина. Она благо-
дарна судьбе и своему характеру, что начала 
здесь с простой работы и нашла в себе силы 
достичь большего. 

«К росту незаметно стимулировала здеш-
няя общая творческая атмосфера. Вначале 
я работала в области информационных тех-
нологий, потом много лет была секретарем 
председателя правления ВТП, что позволи-
ло не только с разных сторон узнать порто-
вых работников, но и более широко посмо-
треть на принципы деятельности предпри-
ятия и проблемы. Именно тогда я поняла, 
что могу и хочу сделать больше, поэтому, 
не оставляя работы, я получила высшее 
юридическое образование. Вначале, чтобы 
набраться опыта, я стала выполнять про-
стую юридическую работу, даже без возна-
граждения, пока не доросла до должности со 
звучным названием – директор департамен-
та», – Алина одаривает светлой улыбкой и 
развеивает подозрения, что на такой работе 
люди становятся буквоедами и «сухарями». 
Работа у нее вроде бы простая и одновре-
менно достаточно сложная – следить, чтобы 
законность соблюдалась в коллективе, во 
взаимодействии с бизнес-партнерами порта 
и государством. 

«К сожалению, в жизни не все так ясно и 
гладко, как описано в юридической литера-

туре, но с помощью творческого подхода и тут 
можно многого добиться», – убедилась Алина. 

ПОМОЧЬ, НЕ УНИЗИВ
Рассказ об Алине Ругине было бы некорректно 

закончить, не сказав, что она вместе с близкими 
– среди тех людей, которые не закапсулирова-
лись в личном материальном благополучии, а 
заработанное стремятся тратить на самосовер-
шенствование и позитивные впечатления, полу-
чая их главным образом в путешествиях. Алина 
открыта и для общественной деятельности, она 
участвовала в основании вентспилсского женско-
го общества «VASSA», целью которого является 
информировать и способствовать образованию 
женщин, с учетом их желаний стимулировать их 
участие в общественной жизни и бизнесе. В этом 
отношении Алина и сама может являться приме-
ром – как совладелица небольшой фирмы «Laser 
Tag», которая предлагает развлечения воен-
но-спортивного характера – лазерный пейнтбол. 

«Инициаторами развития такого предложе-
ния были мужчины из моей семьи. Молодежи и 
детям в городе это очень нравится, и я стараюсь 
не отставать», – Алина признает, что для семьи 
это больше хобби выходного дня, а не источ-
ник дохода. 

В рамках «VASSA» и ранее Алина принима-
ла участие в благотворительности, но призна-
ет, что это серьезное испытание для ее эмоци-
онального характера: «Я пыталась ненужные в 
семье вещи или продукты питания напрямую 
отдавать тем, кто попал в трудное положение. 
Им это необходимо, люди ждут и принимают 
помощь, но я же по глазам вижу, что люди чув-
ствуют себя униженными этим, хотя обычно в 
своей бедности они не виноваты. Чаще всего 
государство и самоуправление не разглядели, в 
какой печальной ситуации люди оказались, и не 
помогли, хотя иногда хватило бы только совета 
и моральной поддержки». 

Теперь она чаще отвозит ненужные в семье 
вещи в пункты приема и надеется на то, что они 
окажутся у тех людей, которые в них действи-
тельно нуждаются. 

И это еще одна из причин, по которой Алина 
попытается реализовать себя в политике – 
чтобы было меньше людей, униженных бед-
ностью. Потому что долю вины в этом должны 
взять на себя государство и общество. Ведь 
это можно изменить, сначала честно разделив 
карты жизненных возможностей. 

Два в одном: и работодатель, 
и наемный работник

Алина с Марком.
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Наконец-то утвердили в должности 
На должность директора Вентспилсского 
музея дума наконец-то официально утвер-
дила Солвиту Удре, которая уже с мая 2017 
года была исполняющей обязанности дирек-
тора. Она также работала заместителем 
руководителя самоуправления Талсинского 
края и на выборах в самоуправления в 
2009 году была избрана от руководимого 
Айнарсом Шлесерсом объединения «LPP/
LC» («Латвийская первая партия/Латвийский 
путь»). До избрания на должность она была 
председателем думы города Стенде. Позднее 
она покинула это политическое объединение 
и подключилась к Партии реформ Затлерса. 

Ищут авторов в повторном конкурсе 
Конкурс проектов эскизов вентспилсского 
комплекса плавательного бассейна, центра 
реабилитации и гостиницы завершился без-
результатно, поэтому объявлен повторный 
конкурс. На конкурс проектов эскизов были 
представлены две работы, однако конкурс-
ная комиссия ни одну из них не признала 
победителем. В бассейне длиной 50 метров 
будут восемь дорожек. Бассейн можно будет 
разделить пополам раздвижными перегород-
ками и в случае необходимости получить 16 
дорожек. В одном комплексе также плани-
руется построить реабилитационный центр, 
при котором будет небольшой бассейн. Также 
планируется построить гостиницу на 40 мест.  

В январе теплоэнергии  
произведено гораздо больше 
В январе объём произведённой в Вентспилсе 
теплоэнергии был на 15,8% больше, чем в 
декабре прошлого года, и достиг 21 749 мега-
ватт-часов (MWh), свидетельствуют данные 
«Вентспилс силтумс». Средняя температура 
воздуха в январе в Вентспилсе была -0,3 граду-
сов. С учетом того, что год назад в январе было 
на 0,2 холоднее, объём произведенной тепло-
энергии был на 3,9% меньше, чем год назад. 

Спилили 7 белых ив 
В Вентспилсе, на улице Краста, спилены семь 
белых ив. Как пояснило «Коммунальное управ-
ление», производимый до сих пор регулярный 
уход за белыми ивами не защитил деревья от 
выраженного высыхания, поэтому прошлым 
летом состояние деревьев было признано 
опасным для безопасности общества и было 
принято решение – деревья спилить. 

Зарубежные туристы гостят чаще 
В прошлом году в местах размещения тури-
стов в Латвии всего обслужено 2,58 млн гостей, 
что на 11,9% больше, чем в 2016 году. Больше 
всего гостей приняли в Риге – 78,2%, в Юрмале 
– 7,8%, в Сигулдском крае – 1,7%, в Лиепае 
– 1,6%, в Вентспилсе и Даугавпилсе – 1,3%. 
Самые популярные места размещения тури-
стов были в Риге, где останавливались 24,0 % 
гостей, в Юрмале – 8,9%, в Лиепае – 7,7%, в 
Даугавпилсе – 4,0%, в Вентспилсе – 3,1%.

В Угале 10 кабанов, больных 
африканской чумой свиней
Продовольственная и ветеринарная служба 
на прошлой неделе открыла 23 новых слу-
чая заболевания африканской чумой свиней, 
и особенно это затронуло Угальскую волость 
Вентспилсского края, где это опасное заболе-
вание констатировано у 10 кабанов. 

Пройдут Дни бизнеса 
8 марта, уже второй год подряд в городе 
Вентспилсе пройдёт мероприятие в рамках 
Дней бизнеса. Цель данного мероприятия 
– предоставить возможность и нынешним 
предпринимателем, и тем, кто еще только 
планирует начать предпринимательскую дея-
тельность, узнать о новых возможностях биз-
неса в Вентспилсе и его окрестностях, а 
также ознакомиться с актуальными предло-
жениями по привлечению финансирования, 
что особенно важно на начальном периоде 
работы предприятия. Участие в мероприятии 
– бесплатно.

В ВЕНТСПИЛСЕ

Обвиняемый в тяжких преступлениях Айварс Лембергс подал в Рижский окружной суд 
очередное ходатайство, на этот раз с просьбой к суду проводить заседания суда реже, 
чем это установлено – только три раза в неделю, а не каждый рабочий день, за исключе-
нием пятниц. Оказывается, причина личная. При таком интенсивном графике судебных 
заседаний личной жизни А. Лембергса наносится ущерб. 

Один из трех проектов помпезных новостроек в Вентспилсе –новый плавательный бассейн с 50-метровыми дорожками, крупным реаби-
литационным центром и большой гостиницей. Этот проект будет реализован, что подтвердило Вентспилсское городское самоуправле-
ние. Правда, использовать новый бассейн, центр реабилитации и гостиницу можно будет не так скоро, поскольку сейчас только начнется 
практическая работа по реализации идеи, где уже появилась еще одна загвоздка: конкурс эскизов завершился неудачно. 

Уровень зарегистрированной безра-
ботицы среди жителей трудоспособ-
ного возраста в городе Вентспилсе 
продолжает расти и в течение неде-
ли снова увеличился на 0,1%, достиг-
нув 4,7%, свидетельствует опублико-
ванная информация самоуправления. 
Согласно данным Государственного 
агентства занятости (ГАЗ), ряды безра-
ботных пополнили ещё 14 человек: их 
число в настоящее время снова пре-
высило порог тысячи и достигло 1013.

Число безработных 
в Вентспилсе снова 
превысило тысячу, 
безработица 
достигла 4,7%

У ровень безработицы в горо-
де Вентспилсе постепенно 
растёт уже с конца прошло-
го года. Во второй полови-
не осени уровень зарегистри-

рованной безработицы среди населения 
трудоспособного возраста упал до 4,0%, 
однако затем под воздействием различ-
ных факторов постепенно вырос. А имен-
но, в течение неполных трёх месяцев 
наблюдается рост на 0,7%. Если ещё во 
второй половине ноября были зарегистри-
рованы 860 безработных, в течение трёх 
месяцев их число выросло в среднем на 
150 человек. 

Численно по-прежнему самый боль-
шой дефицит наблюдается в профес-
сии сварщика ручной дуговой сварки, 
где есть 25 свободных вакансий. Такая 
же ситуация и с монтажниками строи-
тельных конструкций (13), бетонщика-
ми (12), слесарями металлоконструкций 
(11), монтажниками металлических стро-
ительных конструкций (10), монтажника-
ми металломатериалов (6), также требу-
ются сварщики электродуговой сварки 
на механизированном оборудовании в 
среде инертного газа (5). По остальным 
48 профессиям, которые составляют 68 
рабочих мест, свободные вакансии есть 
в трёх и менее рабочих местах, указал 
отдел экономики думы.

В границах ниже четырёх процен-
тов по-прежнему находятся три горо-
да республиканского значения. Самый 
низкий уровень безработицы в Риге 
– 3,2%, за ним следует Валмиера – 
3,5% и Юрмала – 3,8%. В Юрмале уро-
вень безработицы вырос до 4,0%. За 
Вентспилсом следуют Екабпилс (6,3%), 
Лиепая (6,6%), Даугавпилс (8,1%) и 
Резекне (10,4%). 

Лембергс просит устраивать 
заседания суда реже – они 
мешают его личной жизни

С началом новой недели возоб-
новились судебные прения по 
объемному уголовному делу А. 
Лембергса, в котором он обви-
няется в совершении тяж-

ких преступлений. Вместе с председателем 
Вентспилсской городской думы на скамье под-
судимых оказались его сын Анри Лембергс и 
Ансис Сормулис. А. Лембергс подал суду про-
шение, чтобы заседания суда по этому делу 
назначались только три раза в неделю и начи-
нались не ранее 11:00. Причина? В против-
ном случае А. Лембергс не имеет возможности 
полноценно организовать свою личную жизнь, 
сказано в его заявлении. На прошлой неде-
ле суд решил начинать заседания суда на час 
раньше и проводить их каждый рабочий день, 
кроме пятниц. По мнению A. Лембергса, он 
физически не может так рано явиться в столи-
цу из своего имения в волости Пузес. 

Подобные просьбы высказали и двое дру-
гих обвиняемых. Суд пошел навстречу, пред-
ложив заседания суда устраивать в форма-
те видеоконференций. А. Сормулис на это 
согласился, а А. Лембергс в своей манере 
попросил время на размышления. 

Тем временем Курземский окружной суд 
5 марта планирует огласить решение по 
гражданскому иску Общества за открытость 
«Delna» против А. Лембергса об отзыве лож-
ной информации, затрагивающей честь и 

достоинство, и принесении извинений за 
выражение необоснованной, затрагиваю-
щей честь точки зрения. Гражданское дело 
на этой неделе рассматривалось в апелля-
ционной инстанции, так как «Delna» оспо-
рило решение Вентспилсского суда (ныне 
Курземского районного суда) от 7 декабря 
прошлого года, которым гражданский иск 
организации был отклонен. Представители 
«Delna» ранее выразили мнение, что при-
говор суда является «незаконным, необо-
снованным и должен быть отменен», поэто-
му «Delna» решило оспорить его в полном 
объеме. 

Общество «Delnа» рассердили и обиде-
ли мнение и преувеличенные утвержде-
ния А. Лембергса, которые прозвучали на 
пресс-конференции 2 ноября 2016 года, 
видео с которой названо «В стране до иди-
отизма доведена политика отбора персо-
нала». A. Лембергс многократно упомина-
ет «Delnа», например, когда говорит, что 
««Delna» представляет трех членов» и 
«[«Delna»] – организация, которая финанси-
руется зарубежными спецслужбами». В свою 
очередь, на пресс-конференции 30 ноября 
2016 года, видеозапись которой доступна 
на канале Вентспилсской городской думы в 
Youtube, А. Лембергс утверждает, что «совет 
[«Delna»] находится в руках политических 
должностных лиц. 

Вентспилсская дума теряет 
время, повторно объявив  
конкурс эскизов бассейна

З аявки на конкурс подали двое 
участников, но предложенные ими 
решения вышли за планируемые 
самоуправлением рамки, поэтому 
ни один из конкурсантов не был 

признан победителем. Особые возражения у 
самоуправления вызвало предложение стро-
ить бассейн, общая площадь которого превы-
шает 1000 квадратных метров. Цитируя обви-
няемого в тяжких преступлениях руководите-
ля самоуправления Айвара Лембергса, «мы 
не можем этого себе позволить, и нет такой 
необходимости, совсем наоборот – квадрат-
ные метры нужно «урезать», а не прибавлять». 

Завершение конкурса эскизов без резуль-
татов существенно задерживает развитие 
проекта в определенные сроки, поскольку 
теперь самоуправлению нужно подготовить 
и объявить повторный конкурс. 

Это уже вторая существенная задержка. 

В первый раз затянулось утверждение раз-
работки идеи и окончательной версии. На 
заседаниях комиссий самоуправления долго 
спорили, насколько большой, какого объе-
ма и какой именно бассейн строить. Споры 
развернулись по поводу местоположения 
центра реабилитации и гостиницы, а также 
в отношении других вопросов. После много-
месячных дискуссий проект был утвержден, 
и началось его претворение в жизнь. 

Согласно проекту, в Вентспилсе плани-
руется построить новый плавательный бас-
сейн, в котором будет восемь пятидесятиме-
тровых дорожек. В случае необходимости их 
можно будет разделить пополам при помо-
щи разделительной стены, получив таким 
образом 16 дорожек длиной 25 метров. В 
Латвии дефицит таких больших бассейнов, 
однако в соседних странах недавно были 
открыты подобные бассейны, что застав-

ляет сомневаться в эффективной нагруз-
ке огромного бассейна в Вентспилсе, где 
настолько мала численность населения. 
Иначе дело обстоит с реабилитационным 
центром. В городе эта функция выполняет-
ся лишь в небольшом объеме, в новом же 
центре планируется оказывать различные 
услуги реабилитации, в том числе, и спор-
тивное лечение. Он мог бы стать главным 
подобным центром в Латвии. В зависимости 
от затрат на проект строительство гостиницы 
могло бы начаться во втором туре реализа-
ции проекта. Прозвучала мысль, что новая 
гостиница могла бы насчитывать 7-8 этажей, 
а прежнюю гостиницу олимпийского цен-
тра «Вентспилс», по словам А. Лембергса, 
«давно уже нужно было взорвать». 

К слову, на реализацию этого проекта выде-
лено 1,55 млн евро из государственного бюд-
жета – так называемые депутатские квоты. 
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 Окончание на 5 стр.Павел, Марк и их друг Марс.

СЫНОВЬЯ – БОГАТСТВО И ГОРДОСТЬ
Мудрость жизни – не полагаться на счастливую случай-

ность или помощь сторонних доброжелателей, а только лишь 
на свою работу и предприимчивость, Алина усвоила от роди-
телей, бабушек и дедушек. 

«Возможно, мои далекие предки оказались в Латвии как 
российские староверы, спасавшиеся от царского преследо-
вания, а на чужбине с течением времени они перешли в пра-
вославие. Они были из простых людей, во времена Первой 
Республики стали гражданами этой страны. В их семьях и, 
насколько я знаю, позднее среди разросшейся родни почита-
лось унаследованное от крестьянского народа трудолюбие, 
привыкли полагаться на слово, данное близким человеком. 
Моя мама и бабушка – и это уже на моей памяти – помимо 
всего прочего, были не только хорошими хозяйками и знат-
ными рукодельницами, но еще и красивыми, самостоятель-
ными по характеру», – в этом отношении, улыбается Алина, и 
она старалась следовать опыту женщин в своем роду. 

«Первая семья у меня появилась, как только я достигла 
совершеннолетия, но мы оба с мужем достаточно быстро 
поняли, что для длительной совместной жизни мы слиш-
ком разные. Расстались без ненависти, со мной остался 
сын Павел, в судьбе которого его отец все эти двадцать лет 
принимал позитивное участие. «Как мужчина мужчине» сын 
именно ему первому сообщил, что поступил в Морскую ака-
демию, наверное, сомневаясь, что я, как женщина и мать, 

Два в одном: и работодатель, и наемный 
работник
Зная о том, что Алина Ругине в своем 
доме собирает коллекцию декоративных 
тарелок и тарелочек, приобретенных 
за рубежом, некоторые из тех, кто 
приезжает в Вентспилсский торговый 
порт (ВТП) в гости или по делам 
иногда привозят их симпатичной 
женщине и дарят лично. В таких 
случаях директор Административно-
правового департамента ВТП с улыбкой 
говорит, что экзотический презент 
с радостью передаст в памятную 
комнату предприятия и присоединит к 
имеющимся экспонатам, так как дома 
стены украшают только те тарелки, 
которые она купила сама или получила 
в подарок, когда в первый раз посетила 
новую для себя страну. Пока таких 
экспонатов насчитывается около двух 
десятков, но Алина не отказалась от 
детской мечты – побывать за свою жизнь 
во всех странах мира. Время покажет, 
удастся ли ее осуществить, поскольку 
путешествиями считаются лишь те, на 
которые тратились семейные средства; 
командировки и учебные поездки не 
в счет. Алина полагает, что ценность 
представляет и может быть потрачено 
только то, что человек сам для себя 
способен заработать – и это касается 
не только материальных благ, но и 
духовных ценностей. 

этот его выбор пойму и приму. Поняла и приняла, потому что 
сызмальства сама, сколько могла, побуждала его к самосто-
ятельности. Хотя иногда так сильно хотелось его контроли-
ровать и держать при себе! Младшему сыну сейчас два года, 
и ему «как личности» очень нравятся разнообразные агрега-
ты, рычащая и движущаяся техника. Более близкое знаком-
ство с ней у него ожидается этим летом, когда семья пла-
нирует полет в Испанию. Для нас с мужем и отцом Марка – 
Виктором это будет новая встреча с тем местом, куда в свое 
время мы отправились в свадебное путешествие всего через 
несколько часов после регистрации брака…» 

ПОКАЗАТЕЛЬНЫЙ УРОК 
ВСЕДОЗВОЛЕННОСТИ В КАФЕ 

Первый брак Алины был расторгнут, когда ей было двад-
цать, а Павлу всего два годика. 

«Советом и тем, что присматривала за внуком, тогда 
помогла свекровь Надежда, потому что я не хотела сидеть у 
кого-либо на шее, хотела сама зарабатывать. Первым местом 
работы стала гостиница «Vilnis» в Парвенте, где требовался 
администратор. Моими преимуществами были молодость, 
желание самоутвеpдиться, врожденная способность общать-
ся, в том числе, и с незнакомыми людьми, а также знание 
латышского, русского и английского языков. Работа нрави-
лась, клиенты и руководство, казалось, были удовлетворе-
ны, но однажды в самый обычный день мне был преподан 
урок, который я буду помнить всю жизнь. Как известно, адми-
нистратор гостиницы клиентам может нравиться, может не 
нравиться, но с ним считаются. Получилось так, что в кафе 
гостиницы явились двое богатых мужчин, перед которыми 
многие вентспилчане готовы низко кланяться. К несчастью, 
именно в тот момент на работу еще не пришла официант-
ка, и начальство попросило меня обслужить важных лиц. Я 
без страха вышла из своей зоны комфорта, а возле столика 
столкнулась с высокомерно-пренебрежительным и вульгар-
ным отношением к себе, которое прежде и представить себе 
не могла. Эти подвыпившие люди со мной, которая от души 
старалась их обслужить, вели себя как с низшим существом, 
как с вещью, которую можно облапать, а если понравится, то 
и купить. К счастью, до конфликта не дошло, так как на рабо-
ту пришла настоящая официантка, но с того времени у меня 
остался принцип, который я стараюсь соблюдать сама и того 
же ожидаю от других – никакое богатство и никакая долж-
ность не дают права считать тех, кто честно выполняет свою 
работу, более низкими и малозначительными». 

ПОРТОВИКИ НЕ СТАНУТ МОЛЧА ПРОГИБАТЬСЯ
Сейчас, когда Алина немного поднялась по карьерной 

лестнице и сама в известной степени может влиять на судь-
бы других портовиков, демонстрация власти и финансового 
превосходства кажется ей особенно неприемлемой. 

«К сожалению, пока еще большая часть общества не поня-
ла, что такая вседозволенность возможна лишь до тех пор, 
пока не столкнешься с противостоянием «маленьких винти-
ков». Человек сам не должен допускать, чтобы его унижали, 
какую бы работу он ни выполнял и какое бы общественное 

положение ни занимал. В этом отношении я радуюсь и гор-
жусь людьми, работающими в порту, особенно докерами: 
как бы трудно им ни было временами, они никогда молча не 
прогибались под давлением ни государственной, ни местной 
власти. Уже не говоря о том, насколько требовательными они 
могут быть к администрации предприятия, если видят осно-
вания для своих претензий. Они привыкли держать данное 
слово и того же ожидают от государства и руководства пред-
приятия всех уровней: «Ваша работа – обеспечивать грузы, 
наша – обрабатывать их. В советское время эшелоны с экс-
портным товаром шли в Вентспилс нескончаемым потоком. 
Ваша обязанность – снова их повернуть сюда, не отговари-
ваясь сложной геополитической ситуацией. Да, это нелегко, 
но именно за это вам платят зарплату!» 

Коллектив портовиков, вместе с которым прошли почти 
двадцать лет и в радости, и в условиях стресса, Алина при-
равнивает к большой семье. Она не удивляется, что тради-
ции взаимной требовательности и уважения, характерные 
для большой семьи, проявляются и в ее домашней жизни. 
Алина с улыбкой вспоминает давний случай, когда сын еще 
был дошкольником: «Однажды мы с ним ехали в обществен-
ном транспорте, и я позволила себе мальчика подтолкнуть в 
спину, чтобы он скорее выходил. Он повернулся ко мне и со 
всей серьезностью взрослого человека заявил: „Не толкай 
меня, пожалуйста, я же человек!”»

МЫ ПОЗВОЛЯЕМ СЕБЯ «ТОЛКАТЬ» 
ПОЛИТИКАМ И ЧИНОВНИКАМ

«Говорят, что устами младенца глаголет истина, но разве 
мы это учитываем? – задает Алина риторический вопрос. 
– Да, все мы люди, но как часто мы в переносном смысле 
позволяем себя «толкать» как политикам и чиновникам, так и 
работодателям, и средствам массовой информации, уже не 
говоря о поучениях всезнающих соседей. Как страна и сво-
бодное общество мы находимся в подростковом возрасте, а 
так хотелось бы дождаться зрелости, чтобы никто не осме-
лился нас «толкать» из одной канавы в другую, а мы все 
вместе выбрали бы путь и заставили бы его придерживать-
ся и тех «слуг народа», которых мы избрали. К сожалению, 
как и в советское время, многим хватает смелости критико-
вать власть лишь на кухне или анонимно поливать грязью в 
интернете. Это одна из причин, по которой я пытаюсь при-
общиться к политике. Говоря языком сравнений, мы можем 
ждать, какие карты у игорного стола нам выпадут, а потом 
ворчать, что они плохие, потому что, видимо, их обманом 
вытащили из рукава. А можем сами раздавать, не бояться 
приглашать других смотреть нам на руки и гарантировать, 
что жульничества с краплеными картами мы не допустим. 
Именно такую простую и одновременно сложную работу мы 
должны проделать в будущем, если хотим идти в направле-
нии цивилизованного общества», – пришла к выводу Алина, 
которую 15 февраля избрали руководителем Курземского 
регионального отделения созданной недавно в Вентспилсе 
партии «Время перемен». 
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У же почти год каждую неделю к читателям приходит наша газе-
та “Ventspilnieks.lv”. Уже почти год мы стараемся показать, как 
и почему в Вентспилсе дела происходят так, а не иначе.  Уже 

почти год мы привыкли не удивляться, что у нас всё иначе, чем здесь 
же, рядом – в других местах в Латвии.  И всё же – время от времени 
возникает такое болезненное чувство недоумения: неужели действи-
тельно можно и так? Неужели действительно можно сделать так, и за 
это ничего не будет?  

Одно всё же ясно – в Вентспилсе всё происходит с размахом. Если 
хоть что-то и происходит, то это что-то должно быть самым боль-
шим, самым грандиозным, самым дорогим, самым эпохальным. И 
неважно, идёт ли речь о «проектах», которые реализуются, или, 
например, о системе управления городом. Разве в каком-либо дру-
гом самоуправлении Латвии вообще кому-то может прийти в голову 
не давать избранным депутатам информацию о создании бюджета 
города? Нет, нет, некоторым информация предоставляется, более 
того – можно даже посидеть за столом БОЛЬШОГО ДЯДИ.   И, конеч-
но, нужно соблюдать некоторые небольшие правила и нормы пове-
дения, а именно, нужно быть достаточно услужливым и в нужный 
момент поднять правильную руку и нажать на правильную кнопку. И 
тогда БОЛЬШОЙ ДЯДЯ   умиротворённо повернётся в сторону свое-
го сатрапа.  

Разве в каком-либо ином самоуправлении Латвии вообще кому-то 
может прийти в голову, что за обычную и повседневную «работу депу-
тата» можно платить разные зарплаты, к тому же настолько разные, 
что зарплата «высшего эшелона» (читай – услужливых и непротесту-
ющих позиционных депутатов), по сравнению с низами, в несколь-
ко раз больше? Чтобы додуматься до этого, Вождь, видимо, должен 
быть полностью уверен в своей «правоте»: те, кто будут служить, 
будут получать зарплату, а остальным, кто не настолько усерден в 
плане служения, придётся сидеть на сухарях и воде. Разве где-ни-
будь в других государственных институциях и институциях самоу-
правления, в обществах капитала или учреждениях может возникнуть 
ситуация, каковой она является в Вентспилсском свободном порту 
– руководители назначены ещё давным-давно, не считая нужным со 
стороны самоуправления попросить хотя бы формальный отчёт об их 
деятельности или легитимизировать их пребывание на столь щедро 
оплачиваемых должностях? С другой стороны – зачем требовать 
отчёты и стратегию?  Ведь всё и так ясно, ведь процессом руководит 
Большой Дядя на свой вкус и усмотрение.  Каким-то там оппозицио-
нерам хочется что-то знать? Ну и что? Ведь всё в их руках, и как они 
решат, так всё и будет, так всё и останется… 

Бесспорно, что заданные газетой “Ventspilnieks.lv” вопросы, хотя 
бы в контексте Вентспилса, являются только риторическими. То есть 
такими, которые совсем и не требуют ответа. Потому что каждому 
в нашем городе хорошо известно, кто здесь хозяин. Единственно, 
что кажется окончательно и абсолютно непонятным – как и почему 
в таком сравнительно небольшом государстве мог создаться такой 
абсолютный анклав правового нигилизма.  Как будто граница города 
является каким-то «силовым полем», за которым законы, решения, 
правовые акты больше не работают. Но «один закон, одна правда для 
всех» работал бы «там, вне…». Так сказать, что дозволено Юпитеру, 
не дозволено быку. И пусть эти остальные, в других краях и городах 
живут по Сатверсме и другим не мене важным законам, а у нас здесь 
–  в Вентспилсе – всё «по-своему».  К сожалению, «по-своему» в дан-
ном случае не означает что-то лучшее, более чистое и более демо-
кратичное.  «По-своему» означает совсем что-то другое. 

Бесспорно, что слово «демократия» в вентспилсском понимании – 
совсем плохое слово. Даже ругательное слово.  Так как в подлинном 
понимании должен быть Император, в руках которого абсолютная 
власть – строить, сносить, награждать и наказывать. Погладить по 
головке послушных но подвергнуть наказанию и заключить в колоды 
на главной площади города тех, кто против.  Потому что в Вентспилсе 
нет самоуправления. В свою очередь у самодержавия есть самодер-
жец. Как такой вентспилсский народный тятенька, который лучше 
всех остальных знает, что нужно самому, что Саше, что Маше, а что 
рядовому гражданину.  

Вопрос «что происходит в Вентспилсе?» остаётся открытым.  К 
сожалению, ответ на этот вопрос в настоящее время не в введении 
вентспилчан. Скорее всего, на этот вопрос должен был бы ответить 
кто-то там – в Риге, ответственный в министерствах, судах и прокура-
туре. Как такое возможно, чтобы в одном городе было допустимо так 
открыто плевать на процесс, который мы называем практикой хоро-
шего управления самоуправлением? Как такое возможно, что давно 
известное пожелание «чтобы у тебя всё было и за это ничего не 
было» может работать в одном небольшом городе в настолько пря-
мом смысле? 

Искренне ваша «Ventspilnieks.lv»
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Отсутствие последовательности. Такая поразительная оценка возникла, наблюдая за тем, с какой настой-
чивостью в течение последних дней высшие должностные лица государства требуют незамедлительной 
отставки президента Банка Латвии Илмара Римшевича. Удивляет не столько факт, что президент государ-
ства Раймондс Вейонис, премьер-министр Марис Кучинскис и министр финансов Дана Рейзниеце-Озола 
требование подать в отставку высказали еще до того, как президенту Банка Латвии было выдвинуто обви-
нение, но главным образом то, что настолько нерешительные и сговорчивые должностные лица в подоб-
ных ситуациях ранее во имя репутации государства, именно на этот раз демонстрируют настойчивость и 
признаки действий.    

Вентспилсские депутаты меньшинства указали  
на непоследовательность президента и министра! 

К онечно, мы, депутаты Вентспилсской думы 
– Гиртс Валдис Кристовскис, Даце Корна, 
Айвис Ландманис и Иварс Ландманис, 
подобно как и многие другие, судить о совер-
шенном И. Римшевичем или о клевете на 

него можем только по публично прозвучавшим фак-
там, сказанному самим президентом банка, а также по 
действиям и сообщениям правоохранительных инсти-
туций в ходе полных драматизма событий в течение 
последних дней. Однако, будучи депутатами меньшин-
ства Вентспилсской городской думы, мы можем с уве-
ренностью утверждать, что не заметили опасений ни 
президента страны, ни премьер-министра, ни мини-
стра-финансов о каких либо рисках для репутации госу-
дарства в те моменты, когда эти высокие должностные 
лица без малейшей предвзятости отзывчиво сотрудни-
чали с председателем Вентспилсской городской думы 
Айварсом Лембергсом, которому суд запретил зани-
мать должность председателя Вентспилсской городской 
думы, которую он незаконно захватил и против которого 
уже в течение долгих лет выдвинуто обвинение финан-
совых преступлениях огромного объёма и преступлени-
ях, связанных с торговлей влиянием. Мы считаем, что 
такие двойные стандарты, такое отсутствие последо-
вательности наносит не меньший вред репутации госу-
дарства, его управлению и правомерности, чем попытки 
президента Банка Латвии сохранить должность, чтобы 
ускорить выяснение правды.    

Мы хотели бы напомнить, что СЗК, Латвийская 
зелёная партия и партия “Латвии и Вентспилсу» мно-
гие годы не только угождают обвиняемому в тяжких 
преступлениях Айвару Лембергсу, не только любез-
но сажают этого политика за стол коалиционного пра-
вительства, но и неоднократно выдвигали его своим 
кандидатом в премьер-министры! Все эти бесчислен-
ные разы, когда здраво думающее местное обще-
ство и политические эксперты других стран указы-
вали на то, что такой сомнительный выбор бросает 
тень на государство, сеет сомнения в его правомер-
ности и укрепляет коррупцию, поддерживающие А. 

Лембергса силы и партии были глухими, оправдыва-
лись и отговаривались шитыми белыми нитками отго-
ворками о презумпции невиновности.  Такая поли-
тическая безответственность продолжалась годами, 
однако она двурушнически была забыта уже в первые 
часы, если речь идёт о президенте государственного 
Банка Латвии!?... Следовательно, речь идёт о непо-
следовательности высших должностных лиц государ-
ства, а также о честности. Правильнее сказать, о её 
отсутствии, если репутация государства и управле-
ния в одном случае важна, то в другом – её можно 
под метлу вымести, она подчинена и ею жертвуют для 
сохранения влияния и поддержания интересов неза-
конно избранного председателя Вентспилсской город-
ской думы.    

Мы не считаем, что президент государства Р. 
Вейонис, премьер-министр М. Кучинскис, министр 
финансов Д. Рейзниеце-Озола и другие политики в 
отношении президента Банка Латвии И. Римшевича и 
его действий должны быть более сговорчивыми, чем 
в других случаях.  Однако мы надеемся, что, выдви-
гая на передний план приоритетов репутацию госу-
дарства, государственная власть начнёт сама себя 
уважать и не подчинится силам, которые в течение 
нескольких дней пытаются добиться немедленной 
расправы над президентом Банка Латвии Илмаром 
Римшевичем. Мы ждём, что высшие должностные 
лица государства, правоохранительные учреждения, в 
истинной заботе о репутации страны, проявят волю и 
обратят также внимание на противоправную ситуацию 
с управлением в Вентспилсе, не оставят её в ведении 
авторитарного и неправомерного местного управле-
ния, флаг которого незаконно захватило, самоуверен-
но и гордо долгие годы держит обвиняемое в тяжких 
преступлениях и находящееся в процессе судебного 
разбирательства лицо – Айварс Лембергс.  

Депутаты Вентспилсской городской думы 
Гиртс Валдис Кристовскис, Даце Корна, 

Айвис Ландманис, Иварс Ландманис

 Окончание на 4 стр.

Коррупционный скандал вокруг 
главного банкира государства
Задержание президента Банка 
Латвии Илмара Римшевича 
и выдвинутое против него 
обвинение в получении взятки 
привело в движение лавину, 
последствие которого мы 
будем чувствовать ещё долго. 
Это бросает серьёзную тень 
на финансовую систему и 
публичное управление Латвии, 
может пострадать и кредитный 
рейтинг государства. И хотя 
никто не может быть признан 
виновным, пока суд не примет 
соответствующее решение, 
высшие должностные лица 
Латвии уже успели отказаться 
от Римшевича – они заявили, что президент государственного центробанка должен 
уйти в отставку, в противном случае Сейм будет искать способы,  
как отозвать его с должности.


